


 
 

 

Contents 

 
 

Introduction by Tom Secker 
 

3 

Metropolitan Police Service summary timeline of Operation Crevice (undated) 
 

11 

Criminal Information filed against Mohammed Junaid Babar, June 3rd 2004 

 

17 

US vs Babar Guilty Plea, June 3rd 2004 
 

24 

Letters requesting postponement of Babar’s sentencing, 2006-2008 

 

74 

Extracts from FBI summary of interrogation of Babar (undated, sent to UK on 
December 2nd 2010) 

 

 
83 

Security Service summary of connections between Operation Crevice and two of 
the ‘Stepford bombers’ (the alleged 7/7 bombers) (undated) 
 

 
90 

Mohammed Junaid Babar 5K1 letter, November 23rd 2010 

 

98 

US vs Babar, Sentencing, December 10th 2010 
 

110 

US vs Babar, Trial Order, December 10th 2010 
 

128 

 



Introduction 

 

This collection of over 100 pages of unsealed court documents and security 
service records presents the story of Al Qaeda ‘supergrass’ Mohammed Junaid 
Babar.  Babar was born in Pakistan in 1975 but moved to the United States 
only two years later.  He grew up in Queens, NY, and attended the all-male 
La Salle military boarding school, graduating in the mid 1990s.  He attended 
St. John’s university but dropped out, and in the year 2000 became involved 
with the New York chapter of Al-Muhajiroun.   
 
Al-Muhajiroun are an international Islamist organisation originally founded in 
Pakistan, but with a major presence in the United States and the United 
Kingdom.  The choice of these three countries, and the ease with which they 
set up in them, have led many to suspect that the organisation are affiliated 
with the security services.  Most notably, the major figures in the British 
chapter – Abu Hamza, Abu Qatada and Omar Bakri – all have reported 
connections to the British state security services, with the latter two admitting 
to being informants for MI5.   
 
On September 11th 2001, Babar was in New York and witnessed the 9/11 
terrorist attacks.  His mother was a cleaner on the 9th floor of one of the 
World Trade Center towers, but she managed to escape.  It is at this point 
that Babar’s story stops making sense.  Rather than being angry at the 
terrorists who had nearly killed his mother, Babar apparently decided to join 
them.  He travelled to Pakistan, and gave two different televised interviews 
where he promised to kill Americans in Afghanistan, and to kill American 
soldiers in Pakistan.  He made no effort to disguise his identity in these 
interviews, and though he claimed to have been paid $500 to make these 
statements, he later admitted that this was untrue. 
 
He joined up with Al Muhajiroun in Pakistan and for most of 2002 he worked 
for the Pakistan Software Export Board, an agency of the Pakistan 
government.  He also became an Al Qaeda facilitator, providing equipment 
and money and setting up a terrorism training camp in Malakand, in the 
Afghan-Pak border region.   
 
This camp was apparently used by several people from Britain, including 
Omar Khyam, Salahuddin Amin, Mohammed Siddique Khan and Mohammed 
Shakil.  The former two men were prosecuted and convicted as part of 
Operation Crevice – the British security services investigation into what is 
commonly known as the ‘fertiliser bomb plot’.  Mohammed Siddique Khan was 
the alleged ringleader of the 7/7 bombings, and Shakil was one of three men 
prosecuted but not convicted of involvement in the 7/7 conspiracy.  Also 
during this period Babar flew in and out of Britain on several occasions, 
apparently without any difficulties.   
 
Babar flew back to the US in early 2004 and not long afterwards he gave 
himself up to the FBI.  Shortly after Babar’s return to America, eight men 



were arrested in Britain and Canada and charged with being involved in the 
‘fertiliser bomb plot’.  Ultimately, five men would be convicted in the UK and 
one in Canada.  Two were exonerated.   
 
Babar co-operated with the United States authorities and appeared as the 
prosecution’s star witness at both of the Crevice trials, one in the UK and one 
in Canada.  His appearance at the Old Bailey in London took place under 
heavy protection by the state, with traffic being halted to allow the armed 
motorcade to deliver him to the courthouse.  Nonetheless, there is absolutely 
no evidence of anyone within Al Qaeda or Al Muhajiroun trying to take 
revenge against Babar.   
 
Babar also testified in the two trials of Mohammed Shakil, Sadeer Saleem and 
Waheed Ali, accused of carrying out hostile reconnaissance in support of the 
7/7 bombing plot.  The men were ultimately found innocent, though two were 
convicted of planning to attend a terrorism training camp.  Collectively, those 
who Babar testified against received sentences of over 100 years in prison.  
Babar himself, who pleaded guilty to several charges of involvement in 
terrorism, spent less than five years behind bars.   
 
The big question is also the relatively obvious one – was Babar a double 
agent, working for the security services all along?  He was educated at a 
military academy, was involved with an organisation known to have ties to 
intelligence agencies, and was mysteriously able to travel all over the world 
for over two years despite having been publicly interviewed about his 
willingness to commit murder.  When he was finally brought to ground, he co-
operated instantly and without any resistance.  He was ultimately rewarded 
for his co-operation with a ridiculously short sentence.  The documents in this 
collection shed some light on this key issue.   
 
 
Metropolitan Police Service summary timeline of Operation Crevice (undated) 
– source: 
http://nefafoundation.org/miscellaneous/FeaturedDocs/MPS_OpCreviceTimeli
ne.pdf 
 
This is a very useful summary of the Crevice case, albeit from a police 
perspective.  It outlines the who, the when and the where.  This timeline very 
much paints Omar Khyam as the ringleader of the ‘fertiliser bomb plot’, 
inasmuch as there was a plot.  Despite lengthy surveillance on the group and 
hours of bugged conversations, there was no indication that the supposed 
conspirators had chosen a target or method of delivery.  They had acquired 
certain materials that are useful in bomb-making, and had vaguely discussed 
terrorist plots.   
 
Khyam is also very significant because he had familial connections to the 
Pakistani Inter Services Intelligence (ISI).  At the Crevice trial (R v Khyam et 
al) in 2007, Khyam explained that he had even been trained at an ISI-run 



camp several years earlier.  This and other revelations about Khyam’s past 
clearly rippled across the globe because after only a couple of days on the 
stand Khyam announced that he wasn’t going to answer any more questions 
because the ISI had threatened his family if he continued explaining what had 
happened.   
 
It is also worth noting that this timeline, for all it is a useful summary of the 
case, does not mention the role of Mohammed Quayyum Khan, referred to at 
the trial as ‘Q’.  He is suspected to have been an MI5 or Special Branch 
informant but was never called as a witness by either the prosecution or the 
defence.  ‘Q’ was perhaps the real ringleader of the plot, and is also the first 
point of contact between the Operation Crevice group and Mohammed 
Siddique Khan.   
 
 
Criminal Information filed against Mohammed Junaid Babar, June 3rd 2004 - 
source: 
http://nefafoundation.org/file/FeaturedDocs/U.S._v_Babar_SealedInformation
.pdf  
 
This is the fundamental case brought against Junaid Babar after his lengthy 
interrogation/confession by the FBI.  Babar pleaded guilty to all five counts, 
including ‘providing material support or resources to a foreign terrorist 
organisation’.  The offences listed are extremely severe, and precisely the sort 
of charge that the US Department of Justice has brought against numerous 
men who have effectively been entrapped by the FBI.  Yet after a lengthy 
proffer negotiation, Babar had no issues entering a guilty plea.   
 
It is interesting that none of the five counts date to before December 2002.  
That leaves over a year from when Babar set off for Pakistan in the wake of 
9/11 to when he apparently started taking part in criminal activities.  During 
this period he was involved with Al Muhajiroun and working for an agency of 
the Pakistan government, neither of which seemed to concern the 
Department of Justice.  Was this the period where Babar was recruited as an 
agent and had his mission outlined for him?   
 
 
US vs Babar Guilty Plea, June 3rd 2004 – source: 
http://www.investigativeproject.org/case/108  
 
The transcript of the court hearing where Babar pleaded guilty to all five 
counts levelled against him.  The proceedings took great care to keep itself 
secret, with the courtroom being cleared and those left present warned to 
keep quiet about what they heard.   
 
Babar also admitted that he not only provided aluminium powder and 
ammonium nitrate at his training camp, but also purchased the aluminium 
powder ultimately found in Omar Khyam’s back garden.  The three main 



figures in the ‘fertiliser bomb plot’ all appear to have been informants – Omar 
Khyam and the ISI, ‘Q’ and MI5/Special Branch, and Junaid Babar (FBI).  ‘Q’ 
was never even arrested, Babar successfully negotiated a very low sentence, 
but Khyam will serve a minimum of 20 years.  Was he hung out to dry by 
Babar, and ultimately by the ISI?  If anything, Babar played a bigger role in 
the plot than Khyam, at least according to this transcript.   
 
Letters requesting postponement of Babar’s sentencing, 2006-2008 – source: 
http://www.pacer.gov/ 
 
Several letters from the period 2006-2008 written by the prosecuting US 
Attorney Michael J Garcia to the judge Victor Marrero.  This was the 
timeframe when Babar was being the world’s most co-operative witness in 
the various trials at which he provided stunning useful testimony against the 
defendants.  One case against Syed Hashmi, accused of two counts of 
providing support to a foreign terrorist organisation, did not go to trial.  
Hashmi was arrested in 2006 at Heathrow airport and was extradited to the 
United States.  Following over two years in solitary confinement, he pleaded 
guilty and received a 15 year prison sentence – over three times what Babar 
received for pleading guilty to equivalent charges.   
 
 
Extracts from FBI summary of interrogation of Babar (undated, sent to UK on 
December 2nd 2010) – source: 
http://julyseventh.co.uk/j7-inquest-transcripts/77-inquests-transcripts-
evidence-week-18.html  
 
Several pages of this summary were made available during the July 7th 
inquests, though the full document remains classified.  The pages that are 
available are not particularly revelatory, though they do detail how when he 
was in the custody of the FBI, Babar was shown batches of photographs 
taken during British surveillance operations, including during Operation 
Crevice.   
 
What these limited pages show is that Babar was routinely able to recognise 
and identify numerous different people from the photographs that he was 
shown.  However, when he was shown pictures of the alleged 7/7 bombers, 
he was unable to recognise them.  During the inquests it was explained that 
the picture sent by MI5 to the US for Babar’s scrutiny was cropped so as to 
disguise the surveillance methods used by MI5 and the location where the 
picture was taken.   
 
As you can see from the images below, the original surveillance photograph 
reveals nothing except that MI5 can take a photograph and that the men 
were located near some arcade machines.  The cropped picture is so bad that 
not even Khan and Tanweer’s mothers would have recognised them.  Perhaps 
MI5 did not want them to be identified before 7/7.    



Figure one: original surveillance photo of alleged 7/7 bombers Mohammed 
Siddique Khan (right) and Shehzad tanweer 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Figure Two: Cropped version of above photograph sent by MI5 to the US for 
Babar’s consideration 
 

 
 
 
Security Service summary of connections between Operation Crevice and two 
of the ‘Stepford bombers’ (the alleged 7/7 bombers) (undated) – source 
http://julyseventh.co.uk/j7-inquest-transcripts/77-inquests-transcripts-
evidence-week-18.html  
 
This summary was also made available at the July 7th Inquests and shows 
how the Crevice ‘plotters’ were connected to Mohammed Quayyum Khan 
(‘MQK’ in this document), Mohammed Junaid Babar (‘MJB’ in this document) 
and two of the alleged 7/7 bombers.   
 
Part of the story told here is definitely untrue, because another Security 
Service (MI5) document from the Inquests shows that the first check on a 
phone connected to Mohammed Siddique Khan took place in March 2003, not 
in July as this summary suggests (and other reports state as fact).   
 
Perhaps also of significance is that the alleged 7/7 bombers are referred to by 
MI5 as the ‘Stepford bombers’.  Aside from this being a purely random word, 
the only association with that word is the book and films ‘The Stepford 
Wives’.  In that story, a group of men club together and systematically 



replace their wives with servile, submissive robots who will do their bidding 
unquestioningly.  What this implies about the relationship between MI5 and 
the ‘Stepford bombers’ is left up to the reader.   
 
 
Mohammed Junaid Babar 5K1 letter, November 23rd 2010 – source 
http://abcnews.go.com/Blotter/page?id=13079220  
 
Babar’s 5K1 letter, written by the US Attorney to Judge Marrero to argue the 
case for a reduced sentence.  It is extremely glowing and complimentary, 
explaining how Babar began co-operating with the FBI as soon as they first 
approached him, days before he was arrested.   
 
The letter also provides a few more telling details.  It notes how Babar first 
came to the attention of US intelligence in the year 2000 when he got 
involved with Al Muhajiroun in New York.  This only adds to the suspicion that 
Babar was working for them throughout his time in Pakistan, and explains 
why they did nothing about him despite his public declarations. 
 
The letter also details how Babar still advocated violence against foreign 
troops in Muslim countries when he was released from prison.  Maybe ‘either 
you’re with us or you’re against us’ becomes a bit more flexible if you’re a 
double agent.   
 
It goes on to say how Babar met several times with Abd al Hadi al Iraqi, 
reported to be the number 3 in Al Qaeda and also said to be the mastermind 
behind the 7/7 bombings.  Babar’s last meeting with al Iraqi took place 
shortly before he left Pakistan to return to New York.   
 
Perhaps most telling of all, the letter says that Babar returned to America in 
‘early March 2004’.  Most reports have him returning to the US in early April, 
only a few days before the FBI approached him.  This letter shows that Babar 
was back in America for around a month before the FBI got in contact, 
strongly supporting the contention that he had nothing to fear from the US 
authorities because a deal had already been struck.   
 
Comically, in the section on Babar’s willingness to admit his crimes the letter 
says, ‘Babar has also admitted that he knowingly overcharged customers 
while working as a parking valet in New York in the late 1990s’, as though 
that had any bearing on the sentencing of a supposed international terrorist 
facilitator.   
 
 
US vs Babar, Sentencing, December 10th 2010 - source: 
http://www.guardian.co.uk/uk/interactive/2011/feb/14/court-transcript-
mohammed-junaid-babar  
 



The transcript of Babar’s sentencing hearing in December 2010, while the July 
7th inquests were taking place.  The transcript largely repeats the material 
from the 5K1 letter but also shows how everyone in the room was trying their 
hardest to get a low sentence for Babar.  Talk of his ‘extraordinary co-
operation’ and how the 5K1 letter was ‘the most glowing’ that they had ever 
seen provided the judge with every excuse to sentence Babar to what 
amounted to time served.   
 
In total, Babar spent about four and a half years in prison, and two years on 
supervised release.  For five counts of conspiracy and providing assistance to 
terrorists he could have seen between 30 and 70 years in prison and been 
fined over a million dollars.   
 
US vs Babar, Trial Order, December 10th 2010 – source: 
http://www.pacer.gov/ 
 
This order details the exact conditions of Babar’s release, including requiring 
his continued co-operation with the authorities.  Whether this ‘supergrass’ will 
testify at any further trials is unlikely, but possible.  Two tidbits that show the 
absurdity of the whole sentencing fiasco are that Babar has been allowed to 
skip the mandatory drug testing expected of freshly-released prisoners, and 
that his fine was reduced to a paltry $500, of which only $100 was due 
immediately.   



Met Police - Press Bureau

 

http://www.met.police.uk/pressbureau/opcrevice/facts.htm (1 of 12)3/1/2008 2:18:02 PM

 

 

 

 

 

OPERATION CREVICE 
Timeline and facts and figures

Timeline

2001-2004 
· Pakistani-born Mohammed Junaid Babar leaves his home in the USA, just days after 9/11 and 
travels to Pakistan to live

End of 2001 
· Mohammed Junaid Babar has contact in Pakistan with Waheed Mahmood

November 2002 
· Mohammed Junaid Babar travels to England to raise money to assist jihad in Afganistan 
· During his visit Babar meets Omar Khyam (who he knew as Ausman). He also meets other 
individuals, including Anthony Garcia (who he knew as Abdul Rahman)

Early 2003 
· Mohammed Junaid Babar returns to Lahore in Pakistan to live 
· Mohammed Junaid Babar visits Waheed Mahmood in Gujar Khan in Pakistan, 
· Waheed Mahmood tells Mohammed Junaid Babar that instead of travelling to Pakistan or 
Afghanistan to fight, people should be conducting operations in the UK 
· Anthony Garcia is in Gujar Khan around the same time  
· In due course Salahuddin Amin (who Mohammed Junaid Babar knew as Khalid) arrives in 
Pakistan 
· Omar Khyam travels from Islamabad where he was living to visit Mohammed Junaid Babar in 
Lahore

Spring 2003 
· Mohammed Junaid Babar meets Omar Khyam and Waheed Mahmood in England.  
· Later, a training camp is arranged in Malakand, Pakistan, and various arrangements made to 
finance the camp

Click here for the 
Specialist Operations 
web pages on the Met 
Police web site.

Op Crevice home page

- CLICK THE LOGO BELOW TO GO TO THE MAIN MPS WEB SITE - 

 

Directorate of Public Affairs

http://www.met.police.uk/so/counter_terrorism.htm
http://www.met.police.uk/pressbureau/opcrevice/index.htm
http://www.met.police.uk/
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June 2003 
· Omar Khyam tells Mohammed Junaid Babar that he wants to carry out operations in the UK 
because of its support the US. Khyam refers to potential targets - pubs, nightclubs, or trains. 
Khyam talks about how detonators might be transported to the UK. Khyam asks Babar to obtain a 
quantity of aluminium powder - some of which is to be used at the Malkand training camp 
·  
Second half of 2003 
· Mohammed Junaid Babar, Omar Khyam, Anthony Garcia, Jawad Akbar and Mohammed Momin 
Khawaja go to a training camp in Malakand. To disguise this fact they take on the appearance of 
tourists visiting lakes and glaciers in the area of the camp. They take photographs of each other. 
The film is found by police after their arrests 
· Material, including ammonium nitrate and aluminium powder is taken to the training camp where 
the group use it to experiment with explosives.

October/November 2003 
· Anthony Garcia makes inquiries at agricultural merchants Bodle Brothers in Burgess Hill, Sussex, 
about buying nitrogen and ammonium nitrate fertiliser. 
· There is an initial prospective purchase of 50kg of ammonium nitrate fertiliser then eventually 
delivery is taken of 600kg of ammonium nitrate fertiliser. 
· Nov 10th - Anthony Garcia goes to Access Self Storage in Boston Road, Hanwell and books a 
storage unit with 100 sq ft capacity. Cost agreed at £207.45 per month. 
· Nov 11th - A drop-sided lorry is hired from a company just outside Crawley. Anthony Garcia, 
Omar Khyam deliver the ammonium nitrate fertiliser to Access Storage in the lorry. 

January 2004 
· Mohammed Junaid Babar travels to England and subsequently meets Omar Khyam, Waheed 
Mahmood, Jawad Akbar and Anthony Garcia

February 2004  
· Mohammed Junaid Babar returns to Pakistan. 
· Police and Security Service covert surveillance operation. Listening devices put in the homes of 
Omar Khyam at Flat 4, 56 Hencroft Street, Slough and that of Jawad Akbar at 16 Colley House, 
Whitehall Road, Uxbridge. A similar device is put into Khyam's Suzuki Vitara

February 11-19 2004 
· While under surveillance Omar Khyam visits internet cafes - two in Slough and one in Crawley 
where he contacts Mohammed Momin Khawaja in Canada via e-mail. It includes discussion on how 
to make a remotely operated detonation device.  
· Omar Khyam buys substantial quantities of outdoor equipment, including clothing, torches, 
walking shoes.

February 20-22 2004 
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· 20th - Canadian Mohammad Momin Khawaja arrives at Heathrow Airport and is met by Omar 
Khyam.  
Later that day on the listening device the three men are heard talking at Omar Khyam's flat in 
Hencroft Street about a remote controlled detonator with an increased range  
· 20th - Staff at Access Storage become suspicious of the ammonium nitrate fertiliser being stored 
and contact police. Later police photograph the ammonium nitrate fertiliser in the unit and replace 
it with an inert substance without the defendants becoming aware. 
· 21st - Mohammad Momin Khawaja, Omar Khyam, and Waheed Mahmood meet in Crawley.  
· 22nd - Omar Khyam takes Mohammad Momin Khawaja to Heathrow Airport and he returns to 
Canada where he is kept under surveillance by the Canadian authorities.  
· 22nd - Later that day Jawad Akbar and Omar Khyam are heard on the listening device discussing 
potential targets. Jawad Akbar refers to attacks upon the utilities - gas, water, electrical supplies, 
or a big nightclub in London. 

February 23 to March 16 2004 
· Omar Khyam continues to visit internet cafes in Slough and Crawley. 
· Jawad Akbar is heard on the listening device talking at his home at Colley House about the 
importance of him not appearing religious.  
· There are further discussions at Colley House about possible targets and the consequences of 
being arrested after an attack.  
· March 10th - A female undercover police officer using the name "Amanda" takes up the position 
of receptionist at Access Self Storage.  
· March 12th - Omar Khyam visits Access Self Storage and inspects the ammonium nitrate 
fertiliser. 
· March 14th - Omar Khyam is heard on the listening device in the Suzuki Vitara praising those 
responsible for the Madrid bombing 
· March 15th - Omar Khyam visits Access Self Storage, inspects the ammonium nitrate fertiliser 
and is captured on camera, apparently marking the bag containing the substance. 

March 17-30 2004 
· Terrorist planning moves into a final phase. 
· 17th - Omar Khyam is heard on a listening device discussing plans to leave for Pakistan. Omar 
Khyam has previously indicated that he will travel to Pakistan before the attack takes place 
· 19th - Omar Khyam and Waheed Mahmood are heard on a listening device talking in Khyam's 
Suzuki Vitara. Mahmood makes it clear that he wants to act sooner rather than later. He raises 
the possibility of attacking Bluewater shopping centre in Kent the following day (Saturday 20th).

Monday, March 29 2004 
· Mohammad Momin Khawaja arrested at his home in Canada by the Royal Canadian Mounted 
Police

Tuesday, March 30 2004 
· At approx 0600hrs a pre-planned, intelligence-led operation begins involving officers from MPS, 
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Thames Valley, Sussex, Surrey and Bedfordshire Police

Eight men arrested under the Terrorism Act 2000: Shujah-Ud-Din Mahmood Anthony Garcia, 
Jawad Akbar, Omar Khyam, Waheed Mahmood, Nabeel Hussain, plus two other men. (The two un-
named men are subsequently de-arrested under the Terrorism Act 2000, arrested under PACE in 
connection with alleged theft and deception offences and bailed pending further police inquiries. 
They are NFA'd by police in April 2005)  
Police execute search warrants under the Terrorism Act 2000 at residential and business premises 
in Uxbridge, Ilford, Colindale in London and in Crawley, Slough, Luton, Horley and Reading.

Unbeknown to the eight suspects, at the time of their arrest, the half a tonne of ammonium 
nitrate fertiliser stored at Access Storage in Boston Road, Hanwell, West London, has been 
replaced with a similar amount of inert material.

In Canada, Mohammad Momin Khawaja is charged with terrorist-related offences

Wednesday, March 31 2004  
· MPS makes the first in a series of court applications for warrants of further detention. These 
applications are granted by the court

April 2004  
· Salahuddin Amin gives himself up to the Pakistani authorities who are believed to be looking for 
him

Tuesday, April 6 2004 
· Shujah-Ud Din Mahmood is charged with conspiracy to cause an explosion with intent to injure 
or damage property contrary to Section 3(1)(a) of the Explosive Substances Act 1883. Remains in 
police custody. 

Wednesday April 7 2004 
· Shujah-Ud-Din Mahmood appears in custody at Bow Street Magistrates Court sitting as a youth 
court and is remanded in custody. 

Thursday April 8 2004  
· Anthony Garcia, Jawad Akbar, Omar Khyam, Waheed Mahmood, charged with conspiracy to 
cause an explosion likely to endanger life or injure property contrary to Section 3 (1) (a) of the 
Explosive Substances Act 1883. Remain in police custody.

· Anthony Garcia, Omar Khyam and Nabeel Hussain charged with possession of an article for 
purposes of terrorism contrary to Section 57(1) and (4) of the Terrorism Act 2000. Remain in 
police custody.
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Saturday, April 10 2004 
· Anthony Garcia, Jawad Akbar, Omar Khyam, Waheed Mahmood and Nabeel Hussain appear in 
custody at Belmarsh Magistrates Court and are remanded in custody. 

Tuesday February 8 2005  
· Police arrest Salahuddin Amin at Terminal 4 Heathrow Airport after he arrives on flight from 
Pakistan. He is arrested under the Terrorism Act 2000. 

Thursday, February 10 2005 
· MPS applies to a court and is granted a warrant of further detention for Salahuddin Amin. The 
extension granted until Saturday February 12 2005.

Saturday February 12 2005  
· Salahuddin Amin is charged with conspiracy to cause an explosion likely to endanger life or 
injure property contrary to Section 3 (1) (a) of the Explosive Substances Act 1883. Remains in 
police custody.

Monday February 14 2005 
· Salahuddin Amin appears in custody at Bow Street Magistrates Court and is remanded in custody.

Tuesday March 21 2006 
Operation Crevice trial starts at the Central Criminal Court

Friday, March 16 2007 
· Jury in the Operation Crevice trial retires to consider its verdict.

Monday, April 30 2007 
Jury return verdicts in Operation Crevice trial

 
Facts and figures

· Largest ever counter terrorist operation in United Kingdom at the time

· Involved MPS, Thames Valley, Sussex, Surrey, Bedfordshire, Security Service 

· More than 960 officers from the five police forces involved when arrests were made and search 
warrants executed on March 30 2004. 

· Approx 50 scenes searched, including residential and business premises, vehicles 
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· 173 interviews conducted with 18 people arrested as part of the inquiry  
· 24,000 hours of video material reviewed (includes CCTV, surveillance and material recovered in 
searches)

· 3,500 hours of audio material listened to and transcribed (surveillance material)

· 950 surveillance and observation post logs 

· 33,894 man hours of surveillance logged 

· 4,831 total allocated actions 

· 7,935 exhibits 

· 7,655 people have had involvement in the inquiry - witnesses, police, security service etc 

· 5,267 documents recovered from searches or exhibits generated during subsequent enquiries 

· 80 computers recovered and interrogated 

· 12 million files (equal to 1.3 terrabytes or 1,363 gigabytes) recovered from the computers and 
interrogated 

· Significant fingerprint/DNA identifications made linking suspects to packaging on aluminium 
powder

· 3,644 witness statements taken from 1,335 people

· International co-operation with FBI, Royal Canadian Mounted Police. Officers travelled to USA, 
Canada, Pakistan 

· Longest terrorism trial held at the Central Criminal Court 

Back to Op Crevice home page
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- 

UNITED STATES DISTRICT C! UR 
SOUTHERN DISTRICT OF NEW YO 
- - - - - - - - - - - - - -  

UNITED STATES OF AMERICA ? 

MOHAMMED JuNAID BABAR, \ 04 Cr. 

Defendant. 

Conspiracy To Provide   ate rial Support Or 
Resources To A Foreian Terrorist Oraanization 

The United States Attorney charges: 

1. From at least in or about August 2003, up to and 

including in or about March 2004, in an offense begun out of the 

jurisdiction of any particular State or district of the United 

States, MOHAMMED JUNAID BABAR, the defendant, and others known 

and unknown, at least one of whom was first brought to and 

arrested in the Southern District of New York, unlawfully and 

knowingly did combine, conspire, confederate, and agree together 

and with each other to provide "material support or resources," 

as that term is defined in 18 U.S.C. 5 2339A(b), including 

currency and other physical assets, to a foreign terrorist 

organization, to wit, a1 Qaeda, which was designated by the 

Secretary of State as a foreign terrorist organization on October 

8, 1999, pursuant to Section 219 of the hrnigration and 

Nationality Act, and was redesignated as such on or about October 

5, 2001, and October 2, 2003. 



2. It was a part and an object of the conspiracy that 

MOHAMMED JUNAID BABAR, a United States citizen, agreed with 

others to assist a1 Qaeda by providing military gear to co- 

conspirators not named as defendants herein who transported the 

gear to a1 Qaeda associates in South Waziristan, Pakistan, and by 

himself traveling to South Waziristan, Pakistan, to provide 

military gear and money to a1 Qaeda associates there, to be used 

to fight against U.S. forces in Afghanistan. 

(Title 18, United States Code, Sections 2339B and 3238.) 

COUNT TWO 

Providing And Attempting To Provide Material 
Suuuort Or Resources To A Foreiqn Terrorist Oraanization 

The United States Attorney further charges: 

3. From at least in or about August 2003, up to and 

including in or about March 2004, in an offense begun out of the 

jurisdiction of any particular State or district of the United 

States, MOHAMMED JUNAID BABAR, the defendant, who was first 

brought to and arrested in the Southern District of New York, 

unlawfully and knowingly did provide and attempt to provide 

"material support or resources," as that term is defined in 18 

U.S.C. 5 2339A(b), including currency and other physical assets, 

to a foreign terrorist organization, to wit, a1 Qaeda, which was 

designated by the Secretary of State as a foreign terrorist 

organization on October 8, 1999, pursuant to Section 219 of the 

Immigration and Nationality Act, and was redesignated as such on 



o r  about October 5, 2001, and October 2, 2003, i n  t h a t  MOHAMMED 

JUNAID BABAR, a  United S t a t e s  c i t i z e n ,  provided m i l i t a r y  gear t o  

o thers  who t ranspor ted  it t o  a 1  Qaeda a s soc i a t e s  i n  South 

Waziristan, Pakistan,  and himself t r ave l ed  t o  South Waziristan, 

Pakistan, t o  provide m i l i t a r y  gear and money t o  a 1  Qaeda 

assoc ia tes  t he re ,  t o  be used t o  f i g h t  aga ins t  U.S. fo rces  i n  

Afghanistan. 

( T i t l e  18, United S t a t e s  Code, Sections 2339B, 2, and 3238.) 

COUNT THREE 

Conspiracy To Provide Mater ia l  Support 
O r  Resources To T e r r o r i s t  Ac t iv i tv  

The United S t a t e s  Attorney f u r t h e r  charges: 

4 .  From a t  l e a s t  i n  o r  about December 2002, up t o  and 

including i n  o r  about March 2004, i n  an offense  begun out  of t h e  

j u r i sd i c t i on  of any p a r t i c u l a r  S t a t e  o r  d i s t r i c t  of t h e  United 

S ta tes ,  MOHAMMED JUNAID BABAR, t h e  defendant, and o thers  known 

and unknown, a t  l e a s t  one of whom was f i r s t  brought t o  and 

a r r e s t ed  i n  t h e  Southern D i s t r i c t  of New York, unlawfully and 

knowingly d i d  combine, conspire,  confederate, and agree together  

and with each o the r  t o  provide "material  support o r  resources,"  

as  t h a t  term i s  defined i n  1 8  U.S.C. S 2339A(b), including 

lodging, t r a i n i n g ,  weapons, l e t h a l  substances, explosives,  

t ranspor ta t ion  and o the r  physical  a s se t s ,  and concealed and 

disguised t h e  nature ,  loca t ion ,  source and ownership of mater ia l  

support and resources,  knowing and intending t h a t  such mater ia l  



support and resources were to be used in preparation for, and in 

carrying out, a violation of Section 2332a(b) of Title 18, united 

States Code, and in preparation for, and in carrying out, the 

concealment and an escape from the commission of such violation. 

5. It was a part and an object of the conspiracy that 

MOHAMMED JUNAID BABAR, a United States citizen, agreed with 

others to organize a jihad training camp where training in 

military skills, explosives, and weapons was given, agreed to 

provide lodging and to arrange transportation for others to and 

from the training camp, and agreed to purchase and attempt to 

purchase ammonium nitrate and aluminum powder for destructive 

devices and bombs to be used in attacks in the United Kingdom. 

(Title 18, United States Code, Sections 2339A and 3238.) 

COUNT FOUR 

Providins Material Suuaort Or Resources To Terrorist Activity 

The United States Attorney further charges: 

6. From at least in or about December 2002, up to and 

including in or about March 2004, in an offense begun out of the 

jurisdiction of any particular State or district of the United 

States, MOHAMMED JUNAID BABAR, the defendant, who was first 

brought to and arrested in the Southern District of New York, 

unlawfully and knowingly did provide and attempt to provide 

"material support or resources," as that term is defined in 18 

U.S.C. § 2339A(b), including lodging, training, weapons, lethal 



substances, explosives, transportation and other physical assets, 

and concealed and disguised the nature, location, source and 

ownership of material support and resources, knowing and 

intending that such material support and resources were to be 

used in preparation for, and in carrying out, a violation of 

Section 2332a(b) of Title 18, United States Code, and in 

preparation for, and in carrying out, the concealment and an 

escape from the commission of such violation, to wit, MOHAMMED 

JUNAID BABAR, a United States citizen, organized a jihad training 

camp where training in military skills, explosives, and weapons 

was given, provided lodging and arranged transportation for 

others to and from the training camp, and purchased and attempted 

to purchase ammonium nitrate and aluminum powder for destructive 

devices and bombs to be used in attacks in the United Kingdom. 

(Title 18, United States Code, Sections 2339A, 2, and 3238.) 

COUNT FIVE 

Making Or Receiving A Contribution Of Funds, 
Goods. Or Services To, And For The Benefit Of, A1 Oaeda 

The United States Attorney further charges: 

7. From at least in or about August 2003, up to and 

including in or about March 2004, in an offense begun out of the 

jurisdiction of any particular State or district of the United 

States, MOHAMMED JUNAID BABAR, the defendant, a United States 

person who was first brought to and arrested in the Southern 

District of New York, unlawfully, willfully, and knowingly 



violated a regulation issued under Chapter 35 of Title 50, United 

States Code, to wit, MOHAMMED JUNAID BABAR and others attempted 

to and did make and receive a contribution of funds, goods, and 

services to, and for the benefit of, a1 Qaeda, a specially 

designated terrorist, by providing military gear to others who 

transported the gear to a1 Qaeda associates in South Waziristan, 

Pakistan, and by traveling to South Waziristan, Pakistan, to 

provide military gear and money to a1 Qaeda associates there. 

(Title 50, United States Code, Section 1705(b); Title 31, 
Code of Federal Regulations, Sections 595.204 & 595.205; and 

Title 18, United States Code, Sections 2 and 3238.) 

United States Attorney / 
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(Defendant present) 

THE DEPUTY CLERK: All rise. 

THE COURT: Please be seated. 

All right. This is the matter of United States versus 

Mohammed Junaid Babar. It does not yet have a docket number. 

Miss Baroni, does the government have an application? 

MS. BARONI: Yes, your Honor, good afternoon, Lisa 

Baroni for the government. With me are Kaiser Gill and Charles 

Ribando from the FBI and Joint Terrorism Task Force. 

Your Honor, the government has handed up to your 

Honor's law clerk a felony information to be filed today. The 

government would ask that your Honor arraign the defendant on 

the information in the first instance. 

MR. OLLEN: Your Honor, Daniel Ollen for Mr. Babar. 

Good afternoon. 

Before we proceed any further, I would aslc your Honor 

to seal the courtroom and seal the transcript of the 

proceedings. 

THE COURT: All right. Miss Baroni? 

MS. BARONI : Government has no objection, Judge. 

THE COURT: All right. The courtroom - -  the 

application will be granted, the courtroom will be sealed. If 

there is anybody in the audience who is not court personnel or 

on the staff of the U.S. Attorney's Office or FBI or related in 

some way to the defendant, you may step out at this point. 

SOUTHERN DISTRICT REPORTERS, P.C. 
(212) 805-0300 
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Otherwise, anyone who is in the audience, given the 

extraordinary circumstances of sealing a courtroom to a 

proceeding like this should understand that this matter is 

strictly confidential, and that you are under obligation, 

professional and otherwise, to make sure that anything that 

occurs here this afternoon is to kept strictly within the 

confines of this room. 

All right, you may proceed. Counsel, please enter 

your appearances for the record. 

MS. BARONI: Lisa Baroni for the government, your 

Honor. 

MR. OLLEN: Daniel Ollen Mr. Babar. 

THE COURT: All right. 

I note that the defendant Mohammed Babar is present in 

the courtroom seated next to his attorney. 

Mr. Ollen, I understand that the defendant is prepared 

to waive indictment and plead at this point. Before we do 

that, we will proceed with the arraignment. 

Mr. Babar, please rise. Before I begin, let me remind 

1 you of certain rights that you have with respect to the 

information that the government has filed in this proceeding. 

Mr. Babar, you have the right to remain silent. You need not 

make any statement. If you have already made statements to the 

authorities, you need not make any additional statement. Any 

statements that you do make may be used against you. 

SOUTHERN DISTRICT REPORTERS, P.C. 
( 2 1 2 )  8 0 5 - 0 3 0 0  
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I see that you're represented by counsel today, and 

you will have the right to be represented by an attorney at all 

future proceedings in this matter. 

Mr. Ollen, have you seen a copy of the information? 

MR. OLLEN: Yes, your Honor. 

THE COURT: And have you discussed it with your 

client? 

MR. OLLEN: Yes. 

THE COURT: Mr. Babar, have you received a copy of the 

information? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Have you had an opportunity to discuss it 

with your counsel? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: And do you waive a detailed reading of the 

information? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: I understand again that the defendant is 

prepared to waive his right to be charged by an indictment and 

instead to be charged by this information. Accordingly, the 

clerk will proceed with the waiver entry. 

THE CLERK: Are you Mohammed Babar? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE CLERK: Is the person standing beside you your 

attorney? 

SOUTHERN DISTRICT IIEPORTERS , P . C . 
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THE DEFENDANT: Yes. 

THE CLERK: Have you signed the waiver of Indictment? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE CLERK: Before you signed it, did you discuss it 

with your attorney? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE CLERK: Did he explain it to you? 

THE DEFENDANT : Yes. 

THE CLERK: Did you understand what you were doing? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE CLERK: Do you understand that you are under no 

obligation to waive indictment? 

THE DEFENDmT: Yes. 

THE CLERK: Do you understand that if you do waive - -  

if you do not waive indictment, and if the government wants to 

prosecute you, the government will have to present this case to 

a Grand Jury, which may or may not indict you? 

THE DEFENDANT : Yes . 

THE CLERK: Do you realize that by signing the waiver 

of indictment you have given up your right to have this case 

presented to a Grand Jury? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE CLERIC: Do you understand what a Grand Jury is? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE CLERK: Have you seen a copy of the information? 

SOUTHERN DISTRICT REPORTERS, P.C. 
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THE DEFENDANT: Yes, I have. 

THE CLERIC: Do you waive a detailed reading of the 

information? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE CLERK: Thank you. 

THE COURT: All right, thank you. 

Mr. Ollen, is there an application on behalf Mr. 

Babar? 

MR. OLLEN: Yes, your Honor. Mr. Babar authorizes me 

to enter a plea of guilty on his behalf to the entire 

information. 

THE COURT: All right. Would you specify the charges 

contained in the information to which your client's plea 

relates? 

MR. OLLEN: Yes, your Honor. Count one charges him 

with conspiracy to provide material support or resources to a 

foreign terrorist organization. 

Count two charges him with providing and attempting to 

provide materials, support or resources to a foreign terrorist 

organization. 

Count three charges him with conspiracy to provide 

material support or resources to a terrorist activity. 

Count four charges him with providing material support 

or resources, excuse me, resources to terrorist activity. 

count five charges him with making or receiving a 

SOUTHERN DISTRICT REPORTERS, P.C. 
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contribution of funds, goods or services to, and for the 

benefit of Al Qaeda. 

THE COURT: Is this plea pursuant to a plea agreement? 

MR. OLLEN: Yes, your Honor. 

THE COURT: The clerk will administer the oath to the 

defendant. 

(Defendant sworn) 

THE COURT: Mr. Babar, do you understand that you're 

now under oath, and that if you answer any of my questions 

falsely, your false answers may later be used against you in 

another prosecution for perjury or for making a false 

statement? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Mr. Babar, the Court intends to question 

you regarding the facts of the crime alleged by the government. 

Do you understand that you have a constitutional right to 

remain silent and not incriminate yourself? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Do I understand correctly that you wish to 

waive that right for the purpose of pleading to the charges set 

forth in the information? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Mr. Babar, if you do not understand 

anything as we proceed here today, please advise me immediately 

and either I or your attorney will explain it to you more 

SOUTHERN DISTRICT REPORTERS, P.C 
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fully. 

Mr. Babar, please state and spell your name for the 

record? 

THE DEFENDANT: It's Mohammad M-o-h-a-m-m-a-d, Junaid, 

J-u-n-a-i-d, Babar, B-a-b-a-r 

THE COURT: How old are you? 

THE DEFENDANT: 29. 

THE COURT: And how far did you go in school? 

THE DEFENDANT: One year Saint John's University 

College. 

THE COURT: Are you now or have you recently been 

under the care of a doctor or a psychiatrist? 

THE DEFENDANT: NO. 

THE COURT: Have you ever been treated or hospitalized 

for any mental illness or any type of addiction, including drug 

or alcohol addiction? 

THE DEFENDANT: No. 

THE COURT: In the past 24 hours have you taken any 

drugs or medicines or pills or have you consumed any alcohol? 

THE DEFENDANT: No. 

THE COURT: Is your mind clear today? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Are you feeling well today? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Do you have a factual and rational basis 

SOUTHERN DISTRICT REPORTERS, P.C. 
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for understanding the proceedings brought against you by the 

government and the charge that is set forth in the information? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Do either counsel have any doubt as to the 

defendant's competence to plead at this time; Miss Baroni? 

MS. BARONI: No, your Honor. 

THE COURT: Mr. Ollen? 

MR. OLLEN: No, your Honor. 

THE COURT: Mr. Babar, your attorney has informed me 

that you wish to plead, to enter a plea of guilty to the crimes 

with which you have been charged by the government in this 

information, is that correct? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: The information charges you with five 

counts of criminal activity. 

Count one charges you with conspiracy to provide 

material support or resources to a foreign terrorist 

organization in violation of Title 18 U.S.C. Sections 2339B and 

3238. 

Count two charges you with providing and attempting to 

provide material support or resources to a foreign terrorist 

organization in violation of Title 18 U.S.C. Sections 2339B, 2 

and 3238. 

Count three charges you with conspiracy to provide 

material support or resources to a terrorist activity in 

SOUTHERN DISTRICT REPORTERS, P.C. 
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violation of Title 18 U.S.C. Sections 2339A and 3238. 

Count four charges you with providing material support 

or resources to a terrorist activity in violation of 18 U.S.C. 

Sections 2339A, 2, and 3238. 

And count five charges you with making or receiving a 

contribution of funds, goods or services to and for the benefit 

of, A1 Qaeda, in violation of Title 50 U.S.C. Section 1705(b), 

Title 31 Code of Federal Regulations, Sections 595.204 and 595. 

205, and 18 U.S.C. Sections 2 and 3238. 

Mr. Babar, how do you wish to plead to these charges? 

THE DEFENDANT: Guilty. 

THE COURT: Are you entering a plea of guilty to all 

five counts in the information the government has brought 

against you? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Have you had a full opportunity to discuss 

your case with your attorney and to discuss the consequences of 

entering a plea of guilty to the charges set forth in the 

information? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Are you satisfied with your attorney and 

his representation of you? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: On the basis of Mr. Babar's responses to 

my questions and my observation of his demeanor, I find that he 

SOUTHERN DISTRICT REPORTERS, P.C 
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Under the Constitution and the laws of the United 

States, you have a right to a speedy and public trial by a jury 

on the charges brought against you by the government. If there 

were a trial on these charges, you would be presumed innocent, 

and the government would be required to prove you guilty by 

competent evidence, beyond a reasonable doubt. 

At a trial the burden of proving you guilty beyond a 

reasonable doubt, would be on the government. You would not 

have to prove that you were innocent. If there were a trial, a 

jury composed of 12 people selected from this district would 

have to agree unanimously that you are guilty. If there were a 

trial, you would have a right to be represented by an attorney, 

and if you could not afford one, an attorney would be provided 

to you free of cost. 

If there were a trial, you would have a right to see 

and to hear all of the witnesses against you, and your attorney 

could cross-examine them. You would have a right to have your 

attorney object to the Government's evidence and offer evidence 

in your behalf if you so desired. You, yourself, would have 

the right to offer evidence, and you would have the right to 

have subpoenas issued or other compulsory process used to 

compel witnesses to testify in your defense. 

If there were a trial, you would have a right to 

testify in your defense if you wanted, but no one could force 

you to testify if you do not want to testify. And further, no 

SOUTHERN DISTRICT REPORTERS, P.C. 
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inference or suggestion of guilt could be drawn if you were to 

choose not to testify in your defense at a trial. 

Mr. Babar, do you understand each and every one of 

these rights? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Do you have any questions about any of 

these rights? 

THE DEFENDANT: NO. 

THE COURT: Do you understand that by entering a plea 

of guilty today, you are giving up each and every one of these 

rights, that you're waiving these rights, and that you will of 

no trial? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Do you understand that you can change your 

mind right now and refuse to enter a plea of guilty, that you 

do not have to enter this plea if you do not want to for any 

reason? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Mr. Babar, let me ask you again, have you 

received a copy of the information? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Have you reviewed it? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Do you understand that you have a 

constitutional right to be charged by an indictment rather than 

SOUTHERN DISTRICT REPORTERS, P.C 
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by information? An indictment would contain charges from a 

Grand Jury composed of private citizens and not like this 

information, simply charges by the government Prosecutor. Do 

you understand that you're waiving your right to be charged by 

an indictment? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: You waive this right voluntarily and 

knowingly? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Mr. Babar, you're charged with five counts 

of criminal activities which I referred to before. 

Count one charges that from in or about August 2003, 

up to and including March 2004, in an offense begun out of the 

jurisdiction of any particular State or district of the United 

States, you and others, known and unknown, at least one of whom 

was first brought to and arrested in the Southern District of 

New York, unlawfully and knowingly did combine, conspire, 

confederate, and agree together and with each other to provide, 

material support or resources, as that ten is defined in 18 

U.S.C. Section 2339A(b), including currency, and other physical 

assets, to a foreign terrorist organization, to wit, A1 Qaeda, 

which was designated by the Secretary of State as a foreign 

terrorist organization on October 8, 1999, pursuant to Section 

219 of the Immigration and Nationality Act, and was 

redesignated as such on or about October 2001 and 2003, all in 

SOUTHERN DISTRICT REPORTERS, P.C. 
(212) 805-0300 



15 

SEALED 

violation of Title 18 U.S.C. Sections 2339B and - -  I'm sorry, 

3238. 

Count two charges that prior to being brought to and 

arrested in the Southern District of New York, from at least in 

or about August 2003, up to and including March 2004, in an 

offense begun out of the jurisdiction of any particular state 

or district of the United States, you unlawfully and lcnowingly 

did provide and attempt to provide material support or 

resources, as the term is defined in 18 U.S.C. Sections 

2339A(b), including currency and other physical assets, to a 

foreign terrorist organization, to wit, A1 Qaeda, all in 

violation of Title 18 U.S.C. Sections 2339B, 2, and 3238. 

Count three charges that from at least in or about 

December 2002, up to and including March 2004, in an offense 

begun out of the district, jurisdiction of any particular state 

or district of the United States, you and others, known and 

unknown, at least one of whom was first brought to and arrested 

in the Southern District of New York, unlawfully and knowingly 

did combine, conspire, confederate, and agree together and with 

each other to provide material support or resources, as that 

term is defined in 18 U.S.C. Section 2339A(b), including 

lodging, training, weapons, lethal substances, explosives, 

transportation and other physical assets, and conceal the 

nature and location, source and ownership of material support 

and resources, knowing and intending that such material support 

SOUTHERN DISTRICT REPORTERS, P.C. 
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and resources were to be used in the preparation for, and in 

carrying out, a violation of Section 2332a(b) of Title 18, 

United States Code, and in preparation for and in carrying out 

the concealment and an escape from the commission of such 

violation. 

Count three further charges that it was a part and an 

object of the conspiracy that you, a United States citizen, 

agreed with others to organize a jihad training camp where 

training in military skills, explosives, and weapons was given, 

agreed to provide lodging and to arrange transportation for 

others to and from the training camp, and agreed to purchase 

and attempt to purchase ammonium nitrate and aluminum powder 

for destructive devices and bombs to be used in attacks in the 

United Kingdom, all in violation of Title 18 U.S.C. Sections 

2339A and 3238. 

Count four charges that prior to being brought to and 

arrested in the Southern District of New York from at least in 

or about December 2002, up and including March 2004, in an 

offense begun out of the jurisdiction of any particular state 

or district of the United States, you unlawfully and knowingly 

did provide and attempt to provide material support or 

resources, as that term is defined in 18 U.S.C. Section 

2339A(b), including lodging, training, weapons, lethal 

substances, explosives, transportation and other physical 

assets, and concealed and disguise the nature and location, 

SOUTHERN DISTRICT REPORTERS, P.C. 
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source and ownership of material support and resources, knowing 

and intending that such material support and resources were to 

be used in preparation for, and in carrying out, a violation of 

Section 2332a(b) of Title 18, United States Code, and in 

preparation for, and in carrying out, the concealment and 

escape from the commission of such violation, all in violation 

of Title 18 U.S.C. Sections 2339A, 2 and 3238. 

And count five charges that prior to being brought to 

and arrested in the Southern District of New York, from at 

least in or about August 2003, up to and including in or about 

March 2004, in an offense begun out of the jurisdiction of any 

particular state or district of the United States, you, a 

United States citizen, unlawfully, willfully, and knowingly 

violated a regulation issued under Chapter 35 of Title 50 U.S. 

Code, to wit, you and others attempted to and did make and 

receive a contribution of funds, goods, and services to, and 

for the benefit of, A1 Qaeda, a specially designated terrorist 

organization, by providing military gear to others who 

transported the gear to A1 Qaeda associates in South 

Waziristan, Pakistan, and by travelling to South Waziristan, 

Pakistan, to provide military gear and money to A1 Qaeda 

associates there, all in violation of Title 50, U.S.C. Section 

1705(b); Title 31, Code of Federal Regulations, Sections 

595.204 and 595.205; and Title 18, U.S.C. Sections 2 and 3238. 

Mr. Babar, do you understand the charges contained in 

SOUTHERN DISTRICT REPORTERS, P.C. 
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count one through five of the information as contained in the 

information you have seen and summarized by the Court above? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: In pleading guilty to these charges, 

you're pleading guilty to certain elements or parts of those 

crimes. The elements of the charges contained in count one of 

the information conspiracy to provide material support or 

resources to a foreign terrorist organization are as follows: 

One, conspiracy to commit the crime alleged in count 

two existed; two, you became a member of the conspiracy with 

knowledge of its illegal objective; three, you provided items 

of material support or resources defined in 18 U.S.C. Section 

2339A(b) as money, lodging, training, expert advice or 

existence of safe houses, false documentation or identification 

communications equipment, facilities, weapons, lethal 

substances, explosives, personnel transportation or other 

physical assets to a designated foreign terrorist organization; 

four, designated foreign terrorist organization was designated 

as such at a time that the material support was provided; five, 

you knew the identity of the foreign terrorist organization, 

and that the foreign terrorist organization, and that the 

terrorist organization was involved in terrorism or terrorist 

activity; and six, you're subject to United States 

jurisdiction. 

Mr. Babar, do you understand the elements of the 

SOUTHERN DISTRICT REPORTERS, P.C. 
( 2 1 2 )  8 0 5 - 0 3 0 0  



19 

SEALED 

charge contained in count one of the information? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: The elements of the crime contained in 

count two of the information, providing and attempting to 

provide material support or resources to a foreign terrorist 

organization are: One, you provided items of material support 

or resources as defined in 18 U.S.C. Section 2339A(b), as 

money, lodging, training expert advice or assistance, safe 

houses, false documentation or identification from 

communications equipment, facilities, weapons, lethal 

substances, explosives, personnel transportation or other 

physical assets to a designated foreign terrorist organization; 

two, the designated foreign terrorist organization was 

designated as such at the time that the material support was 

provided; three, you knew the identity of the foreign terrorist 

organization, and that the foreign terrorist organization was 

involved in terrorism or terrorist activity; four, you're 

subject to the United States jurisdiction. 

Mr. Babar, do you understand the elements of the 

charge contained in count two of the information? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: The elements of the charges contained in 

count three of the information conspiracy to provide material 

support or resources to a terrorist activity are: One, 

conspiracy to commit the crime alleged in the count, you became 
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a member of the conspiracy with knowledge of its legal 

objective, a statutorily prohibited terrorist activity existed 

or was prepared for, namely, in this case a violation of 

Section 2332a(b) of Title 18, in that a United States National, 

without lawful authority, uses, threatens, attempts or 

conspires to use a weapon of mass destruction outside of the 

United States; four, you provided or concealed or disguised the 

nature and location or source of the material support or 

resources; five, you provided or concealed or disguised the 

material support or resources knowing or intending that the 

support or resources were to be used in preparation for or in 

carrying out the use or attempted use of a weapon of mass 

destruction outside the United States; and six, you're subject 

to United States jurisdiction. 

Mr. Babar, do you understand the elements contained in 

the crime charged in count three of the information? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: The elements of the charge contained in 

count four of the information, providing material support or 

resources to a terrorist activity, are that a statutorily 

prohibited terrorist activity existed or was prepared for; 

namely, in this case a violation of Section 2332a(b) of Title 

18, in that a United States National, without lawful authority 

uses, threatens, attempts or conspires to use a weapon of mass 

destruction outside the United States, you provided or 
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concealed or disguised the nature, location or source of the 

material support or resources, you provided, concealed or 

disguised the material support or resources knowing or 

intending that the support or resources were to be used in 

preparation for or in carrying out the use or attempted use of 

a weapon of mass destruction outside the United States; and 

four, you are subject to United States jurisdiction. 

Mr. Babar, do you understand the elements of the 

charge contained in count four of the information? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: The elements of the charge contained in 

five, in count five of the information, making or receiving a 

contribution of funds, goods or services to and for the benefit 

of A1 Qaeda, are that; one, you lcnowingly and willfully made or 

received a contribution of goods, services; two, the goods, 

funds or services were provided to or for the benefit of a 

specially designated terrorist, namely, A1 Qaeda; three, the 

terrorist was designated at the time the transaction occurred 

under an executive order; and four, you're subject to United 

States jurisdiction. 

Mr. Babar, do you understand the elements of the crime 

charged in count five of the information? 

THE DEFENDW: Yes. 

THE COURT: Mr. Babar, do you understand that the 

government would have to prove each and every element of each 
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charge beyond a reasonable doubt at a trial? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: The maximum and minimum penalties for the 

crimes contained in count one of the information to which 

you're entering a plea of guilty is as follows: A maximum term 

of imprisonment of 15 years, a maximum fine of the greatest of 

$250,000,  twice the gross pecuniary gain derived from the 

offense, or twice the gross pecuniary loss to persons other 

than you as a result of the offense, plus a mandatory $100 

special assessment, plus a maximum term of supervised release 

of three years. Supervised release means that you will be 

subject to monitoring for a specified period after your release 

from prison, said monitoring under the terms and conditions 

which could lead to reimprisonment without a jury trial if you 

violate them. 

Maximum possible penalties for the crimes contained in 

count two of the information to which you're entering a plea of 

guilty is as follows: Maximum term of imprisonment of 1 5  

years, a maximum fine of the greatest of $250,000, twice the 

gross pecuniary gain derived from the offense or twice the 

gross pecuniary loss to persons other than you as a result of 

the offense, a mandatory $100 special assessment, plus a 

maximum term of supervised release of three years. The maximum 

penalties for the crimes contained in count three to which 

you're entering a plea of guilty are as follows: A maximum 
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term of imprisonment of 15 years, a maximum fine of the 

greatest of $250,000, twice the gross pecuniary gain derived 

from the offense or twice the gross pecuniary loss to persons 

other than you as a result of the offense, plus a mandatory 

$100 special assessment, plus a maximum term of supervised 

release of three years. 

The maximum penalty for the crimes contained in count 

four to which you're entering a plea of guilty as follows: A 

maximum term of imprisonment of 15 years, a maximum fine of the 

greatest of $250,000, twice the gross pecuniary gain derived 

from the offense or twice the gross pecuniary loss to persons 

other than person other than you as a result of the offense, 

plus a mandatory $100 special assessment, plus a maximum term 

of supervised release of three years. 

The maximum penalties for the crimes contained in 

count five to which you're entering a plea of guilty are as 

follows: A maximum term of imprisonment of 10 years, a maximum 

fine of the greatest of $250,000, twice the gross pecuniary 

gain derived from the offense or twice the gross pecuniary loss 

to a person other than you as a result of the offense, plus a 

$100 special assessment, plus a maximum term of supervised 

release of three years. 

Accordingly, combined total maximum term of 

incarceration on counts one through five of the information to 

which you're entering a plea of guilty is 75 years of 
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imprisonment. Court may also order --  

MS. BARONI: Excuse me, your Honor, it's maximum term 

of imprisonment of 70 years. 

THE COURT: I'm sorry, 70 years, I stand corrected, 70 

years, of imprisonment. 

The Court may also order restitution to any victims of 

the offense pursuant to Title 18 United States Code Sections 

3663, 3663(a) and 3663. Restitution means that you would be 

ordered to, you would be ordered to pay - -  compensate any 

victims of the crimes for any losses that they may have 

suffered. 

Mr. Babar, do you understand the maximum possible 

penalties for counts one through five of the information? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Mr. Babar, you are a citizen of the United 

States? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Since you're pleading guilty, I want to 

make sure that you understand that if I accept your guilty plea 

and adjudge you guilty, such adjudication may deprive you of 

valuable civil rights, such as the right to vote, the right to 

hold public office, and the right to serve on a jury, and the 

right to possess any kind of firearm; do you understand this? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Under current law, there are sentencing 

SOUTHERN DISTRICT =PORTERS, P.C. 
(212) 805-0300 



25 

SEALED 

guidelines that judges must follow in determining your 

sentence. Have you talked to your attorney about the 

Sentencing Guidelines? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Do you understand that the Court will not 

be able to determine the sentence applicable under the 

guidelines until after a presentence report has been completed 

by the probation office, and after you and the government have 

had a chance to challenge any of the facts reported by the 

probation office? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Do you further understand that even after 

it is determined what guidelines range applies to your case, 

the Court has the authority, in some circumstances, to impose a 

sentence that is higher or lower than the sentence called for 

by the guidelines, although the Court does not have the 

authority to exceed any applicable statutory maximum or to 

order a sentence that is less than any statutory minimum? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Do you understand that if your attorney or 

anyone else has attempted to estimate or predict what your 

sentence will be, it is possible that this estimate or 

prediction could be wrong? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: No one, not even your attorney or the 
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government can or should give you any assurance of what your 

sentence will be, since that sentence will not be determined by 

the Court until. after the probation report is completed and the 

Court has determined whether there are appropriate grounds to 

depart from the guidelines range; do you understand this? 

THE DEFENDANT : Yes. 

THE COURT: And do you also fully understand that even 

if your sentence is different from what your attorney or anyone 

else has told you it might be or if it is different from what 

you expect, you will still be bound to your guilty plea and you 

will not be allowed to withdraw your guilty plea? 

THE DEFEmANT : Yes . 

THE COURT: And, finally, do you understand that 

parole has been abolished and that you will not be eligible to 

be released from prison sentence on parole? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: I have a copy of the plea agreement which 

is dated May 28, 2004. It appears from page eight of the 

agreement that it was agreed and consented to by you on June 

2nd, 2004 and approved by your attorney, Mr. Ollen, on June 2nd 

2004. Mr. Babar, have you signed the agreement? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Did you review the agreement when you 

signed it? 

THE DEFENDANT: Yes. 
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THE COURT: Did you discuss it with your attorney 

before you signed it? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Did you fully understand the agreement 

before you signed it? 

THE DEFENDANT : Yes . 

THE COURT: Does this letter agreement constitute your 

complete and total understanding of the entire agreement 

between the government and you and your attorney? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Is everything that you understand about 

the circumstances of your plea contained in this agreement? 

THE DEFENDANT: Yes. 

TKE COURT: Has anyone offered you any inducement or 

threatened you or forced you to plead guilty or to enter into 

this plea agreement? 

THE DEFENDANT: NO. 

THE COURT: You understand that the Court is 

completely free to disregard the Government's recommendation or 

position with regard to your sentence and to impose whatever 

sentence it believes is appropriate under the applicable 

guidelines and circumstances, and that in that event you will 

have no right to withdraw your plea? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Now, I would like to ask you certain 
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questions about provisions of the plea agreement. Do you 

understand that under the tens of your agreement as to the 

charges contained in the information, you agree to waive any 

challenges, objections to defenses you may have as to venue in 

the Southern District of New York, and you agree to plead 

guilty to these charges in this district? 

THE DEFEND=: Yes. 

THE COURT: Do you understand that under the terms of 

the agreement you shall truthfully and completely disclose all 

information with respect to the activities of yourself and 

others concerning all matters about which the United States 

Attorney's Office requires of you, which information can be 

used for any purpose. You shall cooperate fully with the 

United States Attorney's Office, the Federal Bureau of 

Investigation, and any other law enforcement agency, including 

but not limited to law enforcement intelligence, military and 

puhlic safety agency of the United States and other countries 

designated by the United States Attorney's Office. You shall 

attend all meetings at which the United States Attorney's 

Office requests your presence. You shall provide to the United 

States Attorney's Office, upon request, any document, record or 

other tangible evidence relating to matters about which the 

United States Attorney's Office or any designated law 

enforcement, intelligence, military and public safety agencies 

requires of you. You shall truthfully testify before the Grand 
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Jury and any trial and other court proceeding with respect to 

any matters about which the United States Attorney's Office may 

request your testimony. You shall bring to the United States 

Attorney's Office's attention all crimes which you have 

committed in all administrative, civil or criminal proceedings, 

investigations or prosecutions in which you have been or are 

subject, target party or witness, and you shall commit no 

further crimes whatsoever. 

Moreover, any assistance you may provide the federal 

criminal investigators, as well as investigators and 

representatives from any other law enforcement, intelligence, 

military and public safety agencies shall be pursuant to a 

specific instruction and control of the United States 

Attorney's Office and designated investigators. 

Mr. Babar, do you understand these provisions of your 

plea agreement? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: You understand that the United States 

Attorney's Office cannot and does not agree to not to prosecute 

you for criminal tax violations? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: However, if you fully comply with the 

understandings specified in the agreement, no testimony or 

other information given by you or any other information 

directly or indirectly derived therefrom, will be used against 
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you in any criminal tax prosecution. 

Do you further understand that if you fully comply 

with the understandings specified in the plea agreement, you 

will not be further prosecuted criminally by the United States 

Attorney's Office for any crimes, except for criminal tax 

violations related to your participation in certain activities 

specifically detailed in the agreement, to the extent you have 

disclosed such participation to the United States Attorney's 

Office as of the date of the this agreement. Do you understand 

this provision? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Mr. Babar, do you understand that this 

agreement does not provide any protection against prosecution 

for any crimes, except as set forth in the agreement? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Do you further understand that since your 

truthful cooperation with the United States Attorney is likely 

to reveal activities of individuals who might use force, 

violence and intimidation against you, your family, your loved 

ones, the United States Attorney's Office, upon your written 

request, will take steps that it determines to be reasonable 

and necessary to attempt to ensure your safety and that of your 

family and loved ones? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Do you understand that these steps may 
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include application to the Witness Security Program of the 

United States Marshals Service, whereby your family and love 

ones could be relocated under a new identity? 

THE DEFENDANT : Yes. 

THE COURT: And do you understand, however, that the 

Witness Security Program is under the direction and control of 

the United States Marshals Service and not of the United States 

Attorney's Office? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Do you also understand that your plea 

agreement does not bind any federal, state or local prosecuting 

attorney, other than the United States Attorney's Office? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: The United States Attorney's Office will 

bring your cooperation to the attention of other prosecuting 

offices if you so request under the terms of the agreement. 

Mr. Babar, do you understand that to ensure that you 

remain available to provide assistance to the United States 

Government, and to maintain your safety, you agreed to write or 

contract to write or otherwise assist in - -  I'm sorry - -  you 

agree not to write or contract to write or otherwise assist in 

writing of any book, novel, screenplay or other media, sell the 

rights to your story, provide interviews to newspapers, 

magazines, television or radio stations, or otherwise 

communicate with any news medium concerning the subject of 
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matter of your life or your knowledge of any A1 Qaeda or any 

other part of the subject matter of your potential testimony 

without obtaining the prior written approval of the United 

States Attorney's Office; do you understand this provision? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Do you understand that the decision 

whether to grant such approval is within the sole discretion of 

the United States Attorney's Office? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Mr. Babar, do you understand that the 

sentence to be imposed upon you is within the sole discretion 

of the Court, and that the United States Attorney's Office 

cannot and does not make any promise or representation as to 

what your sentence will be and will not recommend any specific 

sentence to this Court? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: However, the United States office will 
I 

inform the Probation Department and the Court of the plea 

agreement, the nature and extent of your activities with 

respect to this case, and any other of your activities which 

1 the United States Attorneyrs Office deemed relevant to 

sentencing, the nature and extent of your cooperation with the 
I 
United States Attorney's Office. In doing so, the United 

States Attorney's Office may use any information they deem 

relevant, including information provided both prior to and 
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subsequent to the signing of this agreement. 

In addition, you understand that if the United States 

Attorney's Office determines that you have provided substantial 

assistance in an investigation or.prosecution, and if you have 

fully complied with the understandings specified in the 

agreement, the United States Attorney's Office will file a 

motion pursuant to Section 5Kl.l of the United States 

Sentencing Guidelines requesting the Court to sentence you in 

light of the factors set forth in the United States Sentencing 

Guidelines, Sections 5 K l .  1 (a) (1) through ( 5) . Do you 

understand this provision? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: And do you also fully understand that even 

if such proceeding is filed, the sentence to be imposed on you 

remains within the sole discretion of the Court, and that 

nothing in the plea agreement limits the United States 

Attorney's Office's right to present any facts and make any 

arguments relevant to sentencing to the Probation Department 

and the Court or to take any position on post sentencing 

motions. Do you understand that provision? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: And do you understand that you are 

consenting to any adjournments of your sentence as may be 

requested by the United States Attorney's Office? 

THE DEFENDANT: Yes. 
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THE COURT: Do you understand that should the United 

States Attorney's Office determine that either that you have 

not provided substantial assistance in an investigation or 

prosecution, or that you have violated any provision of the 

agreement, such a determination will release the United States 

Attorney's Office from obligation to file a motion pursuant to 

Section 5Kl.l of the Sentencing Guidelines and U.S. 18 U.S.C. 

Section 3553(e), but will not entitle you to withdraw your plea 

once it has been entered? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: And do you fully understand that should 

the United States Attorney's Office determine, subsequent to 

the filing of a motion pursuant to Section 5Kl.l of the 

Sentencing Guidelines and/or 18 U.S.C. Section 3553(e) that you 

have violated any provision of the plea agreement, the United 

States Attorney's Office shall have the right to withdraw such 

motion? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Do you understand that should you commit 

any further crimes or should it be determined that you have 

given false, incomplete or misleading testimony or information 

or should otherwise violate any provision of the plea 

agreement, you shall, thereafter, be subject to prosecution for 

any federal criminal violation of which the United States 

Attorney's Office has knowledge, including perjury and 
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obstruction of justice; do you understand that? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: That any such prosecution that is not time 

barred by the applicable Statute of Limitations on the day of 

the signing of the agreement may be commenced against you, 

notwithstanding the expiration of the statute of limitations, 

between the signing of the agreement and the commencement of 

such prosecution, and that it is the intent of the plea 

agreement to waive all defenses based on the statute of 

limitations with respect to any prosecution that is not time 

barred on the date that this agreement was signed. Do you 

understand that provision? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Finally, do you understand that in the 

event it is determined that you have committed any further 

crimes, giving false, incomplete or misleading at the time or 

information, or otherwise violated any provision of the 

agreement, all statements made by you to the United States 

Attorney's Office or other designated law enforcement agency 

agents and any testimony given by you before a Grand Jury or 

other tribunal, whether prior to or subsequent to the signing 

of the agreement, and any leads from such statements or 

testimony shall be admissible in evidence in any criminal 

proceeding brought against you, and you shall assert no claim 

under the United States Constitution and statute Rule 410 of 
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the Federal Rules of Evidence or any other federal rule that 

such statements or leads therefrom should be suppressed. Do 

you understand this provision? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: And do you understand that it is the 

intent of the plea agreement to waive all such rights in the 

foregoing respects? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Mr. Ollen, do you know any reason why your 

client should not be permitted to plead guilty? 

MR. OLLEN: No, your Honor. 

THE COURT: Mr. Babar, I would like you to tell me in 

your own words what you did in connection with the crimes which 

you're entering a plea of guilty. Please state when the crimes 

occurred, where, what happened, and what your involvement in 

the crimes was. Please begin with the crimes set forth in 

count one of the information. 

THE DEFENDANT: Starting the summer of ' 0 3 ,  your 

Honor, summer of ' 0 3 ,  I - -  that's when I first started 

providing, you know, funding, material support to A1 Qaeda, you 

lmow, for the war in Afghanistan. And from summer ' 0 3  to about 

March of ' 0 4  I provided night vision goggles, sleeping bags, 

water proof socks, water proof ponchos, and money to a high 

ranking A1 Qaeda official in South Waziristan. In summer of 

' 0 3 ,  I handed off to someone else, you know, to send it to 
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South Waziristan. Then in January and February '04, I went 

myself, personally, to South Waziristan and handed over money 

to, and supplies to a high ranking A1 Qaeda official. 

THE COURT: All right. Mr. Babar, when you engaged in 

these activities, was there an agreement or some form of 

understanding that you entered into for the purpose of those 

activities? 

THE DEFENDANT: Excuse me? I don't understand. 

THE COURT: Was there an agreement between you and 

other persons? 

THE DEFENDANT: Yeah. 

THE COURT: For the purposes of the activities that 

you've indicated? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Did you become a member of that agreement 

or understanding, conspiracy, with knowledge of its illegal 

activity? 

THE DEFENDANT: Yes. 

MS. BAIIONI: May I interrupt, your Honor? 

THE COURT: Yes, Miss Baroni. 

MS. BARONI: Thank you, your Honor. If you could also 

allocute the defendant, A, what he did with the other people; 

and, B, what he - -  what his lcnowledge was that these, this 

material support or resources was going to be used for. 

THE COURT: We'll get to that. 
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Mr. Babar, you indicated that you became a member of 

an agreement or understanding with others, and that you became 

a member with knowledge of its illegal objective. Can you 

indicate what your agreement, as you understood it, provided as 

a purpose of the agreement and your role and that of other 

persons in the agreement? 

THE DEFENDANT: The agreement that I with others was, 

A, was, you know, concerning people was, A, to provide funding 

that would - -  then I would then transport, you know, to, you 

know, to South Waziristan, A1 Qaeda, and also to provide 

supplies, you lcnow, you know, when I would give them a list of 

anything that I needed, and they would provide the supplies 

that I would need that I would then pass over in South 

Waziristan. 

THE COURT: And you knew, Mr. Babar, the identity of 

the organization that was involved in the activities that 

you've indicated? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: And did you know the organization was a 

terrorist organization? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: All right. Miss Baroni, are there any 

questions from the government concerning the sufficiency of the 

allocution with respect to the elements of count one? 

MS. BARONI: Yes, your Honor. If you could allocute 
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the defendant on what he believed the material support or 

resources was going to be used for. 

THE COURT: All right. Mr. Babar, the government has 

asked for clarification, elaboration of your knowledge of the 

intended use of the material support that you've indicated was 

involved as part of the agreement. 

THE DEFENDANT: I just - -  I understood that the money 

and supplies that I had given to a1 Qaeda was supposed to be 

used in Afghanistan, you know, against U.S. or International, 

International Forces or against the Northern Alliance. 

THE COURT: All right. Mr. Babar, with regard to the 

elements of count two of the information, can you again 

indicate in your own words what you did in that connection? If 

the activities are the same that you've thus just related, you 

can just summarize. 

THE DEFENDANT: Yeah. The activities are basically 

the same. It was the same. We got together with a couple of 

people to provide funding and to provide supplies for A1 Qaeda, 

and we knew what the supplies where, the supplies and weapons 

were going - -  what they were going to be used for, and we know 

who they were going to, and that's what we did. We got 

together with people, tried to raise money and supplies and 

tried to give them to high ranking a1 Qaeda official to be used 

with the ongoing war inside of Afghanistan. 

THE COURT: And you actually provided these items, 
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material support as defined in the summary the Court gave 

before? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Miss Baroni, does the government have any 

questions concerning the sufficiency of the allocution with 

respect to count two? 

MS. BARONI: Your Honor, I think coupled with his 

allocution on count one, it's sufficient. 

THE COURT: All right, thank you. 

Mr. Babar, would you indicate in your own words what 

you did in connection with count - -  the elements contained in 

count three of the information? 

THE DEFENDANT: Count three, one of the things that we 

did was I set up a jihad training camp where those who wanted 

to go into Afghanistan where they could learn how to use 

weapons, and also, you know, any explosive devices that they 

wanted to test out over there. And I also provided lodging and 

transportation in Pakistan for them, and I transported them to 

and from the training camp. 

At the same time, I was aware that some of the people 

who attended the jihad training camp had ideas about, youknow, 

plotting against some targets in the United Kingdom, and I 

provided some of the materials, like I mentioned, aluminum 

nitrate, ammonium nitrate and aluminum powder for them in the 

use of explosive devices that was then tested out at the 
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training camp. 

THE COURT: All right. And in connection with the 

crimes charged in count three, Mr. Babar, if you would just 

again confirm that you knew that there was an agreement or 

understanding for the purposes that you indicated? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Did you become a member of that agreement 

or conspiracy with knowledge of its illegal objectives? 

THE DEFENDANT : Yes. 

THE COURT: And did you provide or conceal the nature 

of the location or sources of the material support or resources 

that you've just indicated? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: And you actually provided or concealed the 

provision of material support, knowing or intending that the 

support or resources were to be used in preparation for or 

carrying out the use or attempted use of weapons of mass 

destruction outside the United States? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: All right. Miss Baroni, does the 

government have any questions concerning the sufficiency of the 

allocution with respect to the elements of count three? 

MS. BARONI: Yes, your Honor. If you could just 

allocute the defendant that the aluminum powder that he 

purchased, and the ammonium nitrate that he intended to 
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purchase, his understanding was that at the time that they 

would be used in explosive devices in a plot in the United 

Kingdom. 

THE COURT: All right. Mr. Babar, the government has 

asked for a clarification and elaboration of the materials that 

you purchased for the purposes of this activity in the United 

Kingdom. Would you elaborate? 

THE DEFENDANT: As far as the aluminum powder goes, I 

knew purchasing aluminum powder, what it was going to be used 

for, and they had told me, you know, what it would be used for, 

explosive device, and they wanted to, you know, plot or target 

some targets in the UK, and I knew purchase of aluminum powder, 

that's what I was purchasing it for. And the ammonium nitrate 

was the same thing. Although I never purchased it, I tried to 

get it, but at that time I couldn't get it. So I was able to 

get the aluminum powder, which I then passed along to them, 

which I knew where it was going to, what it was going to be 

used for, eventually. 

THE COURT: All right. 

MS. BARONI: Also, your Honor, if your Honor can 

allocute the defendant on the timeframe of the conspiracy. 

THE COURT: Yes. Mr. Babar, can you indicate the time 

when these activities occurred with respect to count three? 

THE DEFENDANT: It started about the spring - -  this is 

the spring and the summer of ' 0 3 .  
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THE COURT: And where did they start? 

THE DEFENDANT: Excuse me? 

THE COURT: Where did this occur? 

THE DEFENDANT: In Pakistan. 

MS. BARONI: And how long, if your Honor can allocute 

him -- it began in the spring of '03 three, but how long did 

the conspiracy - -  

THE COURT: Until when did it go, Mr. Babar? 

THE DEFENDANT: Excuse me? 

THE COURT: Until when did this - -  

THE DEFENDANT: Oh. 

THE COURT: - -  activity continue? 

THE DEFENDANT: Up to March of '04. 

THE COURT: All right. If we may move to the elements 

of the charges contained in count four in the information, 

would you indicate what your involvement was in those 

activities? To the extent they're the same, you may so 

indicate. 

THE DEFENDANT: Count four is the same as count three 

and I -- it's the same. You know, they wanted to set up a 

jihad training camp, and I provided - -  I, you know, provided 

the area and the weapons for them where they can get the 

training, and also provided some of the materials like aluminum 

powder and ammonium nitrate for the explosive devices that were 

used at the training camp. 
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Also same thing, also I purchased aluminum powder, 

ammonium nitrate knowing it was going to be eventually be 

used - -  well, not the nitrate, the aluminum powder I purchased 

with the knowledge that it was going to be used for a plot 

somewhere in the UK, and the ammonium nitrate which I tried to 

purchase but wasn't able to. 

THE COURT: And these activities took place in the 

same timeframe you've indicated earlier? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: And in the same places? 

THE DEFENDFNT: Yes. 

THE COURT: All right. Miss Baroni, does the 

government have any further questions concerning the 

sufficiency of the allocution with respect to the elements of 

Count Four? 

MS. BARONI: Again, I thinlc coupled with his 

allocution on count three, since it's the same count, it's 

sufficient, except for one fact which I think has been 

established. But during this part of the plea proceeding it's 

required that the defendant obviously is a U.S. citizen for 

counts one through four and five, so if your Honor could 

allocute the defendant on that also. 

THE COURT: All right. The defendant has previously 

indicated that he is a United States citizen. 

All right, Mr. Babar, with respect to the count five, 
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would you indicate your involvement? 

THE DEFENDANT: Count five is the same as count one 

and two. I tried to raise money with other people, money and 

gear which I mentioned before, like night vision goggles, 

sleeping bags, water proof socks, water proof ponchos and other 

military gear to then pass it onto a high ranking a1 Qaeda 

official in South Waziristan. And the timeframe is same with 

the spring, summer of '03, up to '04, March of '04. And it was 

sometimes I passed it along to someone else. And in the 

beginning of '04 I personally went to South Waziristan and I 

gave money and gear, the gear I just mentioned, to a high 

ranking a1 Qaeda official, which I knew was going to be used in 

the ongoing war in Afghanistan against U.S. and International 

forces and Northern Alliance in military operations. 

THE COURT: And when you did these activities, you did 

so knowingly and willfully? 

THE DEFENDANT : Yes. 

THE COURT: And you knew that the goods, the funds 

were to be provided for the benefit of A1 Qaeda? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: All. right. Miss Baroni, does the 

government have any questions concerning the sufficiency of the 

allocution with respect to the elements of count five? 

MS. BARONI: No, your Honor. I thinlc that is 

sufficient, given 'chat the elements are similar to one and two. 
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If I just may go back to an issue that relates to one, 

two and five. If you could allocute the defendant on his 

understanding of his knowledge that the kind of terrorist 

activity that A1 Qaeda was involved with at the time that he 

was providing support. 

THE COURT: All right. Thank you. 

Mr. Babar, the government has asked for clarification 

of your understanding of the kinds of activities that A1 Qaeda 

was involved in at the time that you were providing this 

material support that you indicated. 

THE DEFENDANT: I understood that it was involved in 

ongoing military operations within Afghanistan, and also that 

A1 Qaeda was involved in military organizations outside of 

Afghanistan, namely, bombings and highjackings and kidnappings 

outside of Afghanistan, so that's what I understood that A1 

Qaeda was involved in, those kinds of military operations. 

THE COURT: All right. Mr. Babar , when you engaged in 

these activities, did you know that what you were doing was 

wrong and illegal? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: All right. Miss Baroni, would you 

indicate the evidence that the government would bring against 

this defendant should this matter go to trial? 

MS. BARONI: Yes, your Honor. 

Your Honor, the government would, with respect to 
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count one and two, and five, your Honor, the government would 

prove through witness testimony, through documentary evidence 

and other physical evidence that this defendant met with a high 

ranking leader of A1 Qaeda on several occasions in early 2004. 

That he provided him with money and military equipment from the 

end of 2003 through the early 2004 on several different 

occasions; that he knew these items were going to Al Qaeda; he 

knew that A1 Qaeda was, in fact, involved in terrorist 

activities, and that he had intended to provide these items 

knowing that it would be used in the fight against U.S. troops 

and other western troops in Afghanistan. 

The government would further prove that the defendant 

is a U.S. citizen, obviously, with respect to counts one, two 

and five. 

With respect to counts three and four, the government 

would prove that this defendant worked with other associates, 

other individuals to plan a bombing plot in the United Kingdom 

from approximately December of 2002 until approximately March 

of 2004; that he arranged a jihad training camp where members 

of this conspiracy would receive training in military skills, 

explosives and weaponry. That lasted for approximately three 

or four weeks in July of 2003. 

The Government would further prove that the defendant 

provided lodging and transportation to the members of the other 

members of the conspiracy, before and after their attendance at 
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the training camp. 

The government would further prove that the defendant 

purchased and attempted to purchase the aluminum powder and 

ammonium nitrate that he knew would be used in explosive 

devices in the bombing plot in the United Kingdom, and that he 

did this throughout from December 2002 through March of 2004. 

THE COURT: All right, thank you. 

Mr. Babar, having heard the government indicate the 

evidence that it would bring against you, if this matter were 

to go to trial, do you agree with what the government has said? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Now, Mr. Babar, having heard me inform you 

of your rights of a trial and the consequences of your pleading 

guilty, and of the maximum sentence that you would face, and of 

the civil rights that you would lose, how do you now plead to 

the charges contained in information, guilty or not guilty? 

THE DEFENDANT: Guilty. 

THE COURT: Are you pleading guilty because you are 

guilty? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Are you pleading guilty voluntarily and of 

your own free will? 

THE DEFENDANT: Yes. 

THE COURT: Because you aclmowledge that you're guilty 

as charged in the information, because you know your rights and 

SOUTHERN DISTRICT REPORTERS, P.C. 
(212)  805-0300 



X463 zbabp 

49 

SEALED 

you are waiving them, because your plea is entered knowingly 

and voluntarily and is supported by an independent basis in 

fact, containing each of the essential elements of the 

offenses, I accept your guilty plea and adjudge you guilty of 

the offense to which you've just pleaded. 

The Probation Officer will next prepare a presentence 

report to assist the Court in sentencing you. You will be 

interviewed by the Probation Officer. It is important that the 

information you give to the Probation Officer be truthful and 

accurate. The report is important in my decision as to what 

your sentence will be. You and your attorney have a right and 

will have an opportunity to examine the report to challenge or 

comment point to speak on your behalf before sentencing. 

Does the government propose a sentencing date? 

MS. BARONI: Your Honor, the government would request 

a control date, I guess six months. 

THE COURT: All right, six months control date. 

THE DEPUTY CLERK: Friday, December 3rd at 10:OO a.m. 

or November? Keep it December 3rd. 

THE COURT: All right. Mr. Ollen, is that date 

suitable? 

MR. OLLEN: That's fine, your Honor. 

THE COURT: Miss Baroni? 

MS. BLRONI: Yes, your Honor. 

THE COURT: All right, Miss Baroni, what is the bail 
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status of the defendant, and is there any application 

contemplated? 

MS. BARONI: Your Honor, the defendant was arrested on 

a material witness warrant in April and was presented in front 

of Judge Sand, and at that time consented to detention. 

THE COURT: All right. Is there anything else from 

the government? 

MS. BARONI: No, your Honor. Thank you. 

THE COURT: Anything from Mr. Ollen? 

MR. OLLEN: No, your Honor. 

THE COURT: Thank you. 

(Adjourned to December 3, 2004 at 1O:O a.m.) 
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U.S. Department of Justice 
 

 
United States Attorney 
Southern District of New York 

  
The Silvio J. Mollo Building 
One Saint Andrew’s Plaza 
New York, New York  10007 

 
 

November 23, 2010 
 
TO BE FILED UNDER SEAL 
BY HAND DELIVERY 
 
Honorable Victor Marrero 
United States District Judge 
Southern District of New York 
United States Courthouse 
500 Pearl Street, Room 660 
New York, New York, 10007 
 

Re:  United States v. Mohammed Junaid Babar, 
04 Cr. 528 (VM) 

 
Dear Judge Marrero: 
 

The Government respectfully submits this letter to advise the Court of the pertinent facts 
concerning the assistance that Mohammed Junaid Babar has rendered in the investigation and 
prosecution of other persons.  In light of these facts, and assuming that Babar continues to comply 
with the terms of his cooperation agreement and commits no additional crimes before sentencing, 
the Government intends to move at sentencing, pursuant to Section 5K1.1 of the United States 
Sentencing Guidelines and Title 18, United States Code, Section 3553(e), that the Court sentence 
Babar in light of the factors set forth in Section 5K1.1(a)(1)-(5) of the Sentencing Guidelines.  
Babar is currently scheduled to be sentenced on December 10, 2010. 
 
 Babar’s Offense Conduct 
 

As set forth in the Probation Office’s Pre-sentence Report dated October 29, 2010, Babar 
first became known to law enforcement through his activities with the fundamentalist group 
al-Muhajiroun ("ALM") in New York.  ALM was founded in 1985 and supported the overthrow 
of Western governments and the institution of an Islamic state.  In the late 1990s and early 2000s, 
ALM maintained offices in New York, London and Pakistan, among other places. 
 

Babar joined ALM while a student at SUNY-Stonybrook in 2000.  It was through his 
membership in ALM that Babar met and befriended Syed Hashmi.  Babar was active in ALM 
from January to September 2001, and held ALM meetings in the basement of his parents' house in 
Queens.  During this time period, Babar and Hashmi organized numerous ALM-sponsored 
events, including lectures and demonstrations, in and around New York City.   
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On September 20, 2001, following the attacks of September 11, 2001, Babar left the United 
States to move to Pakistan to provide support to the Afghan jihad.  At the time, Babar intended to 
travel to the front lines in Afghanistan to fight for the establishment of an Islamic state in 
Afghanistan.   
 

After Babar arrived in Pakistan in the fall of 2001, he immediately began working at the 
ALM office in Lahore.  At the office, he participated in a video recorded television interview with 
a British news reporter.  On November 4, 2001, the British 5 News in the United Kingdom 
broadcast a story describing Al-Muhajiroun as a facilitator of United Kingdom citizens' travel to 
Afghanistan through Pakistan to fight for the Taliban against Western forces.  During this 
broadcast, under the caption, "Taliban New Yorker," Babar stated, "I did not feel any remorse for 
the Americans [who died]. . . . I am willing to kill the Americans.  I will kill every American that 
I see in Afghanistan.  And every American soldier I see in Pakistan."  During initial proffers with 
the Government, Babar stated that he made these statements to the reporter because the reporter 
paid Babar $500 to do so.  However, Babar later admitted that he was never paid any money by 
the reporter.   
 

According to Babar, he still supports today the killing of American military service 
members on battlefields in Muslim countries.  Babar has advised that he also supports the killing 
of Americans (both military and civilian) in Muslim countries "occupied" by the United States.   
 

During his first year in Pakistan in 2001 and 2002, Babar worked at the Pakistani Software 
Export Board ("PSEB"), an agency within the Pakistan Government.  Babar used his PSEB 
employment identification card to create approximately ten false identification cards for his 
friends and fellow jihad supporters.  The false PSEB identification cards were valuable within 
Pakistan because they allowed the holder to claim an affiliation with the government and to travel 
more freely.  In addition, after leaving the PSEB in early 2003, Babar stole five laptop computers 
from the agency, some of which he sold to friends.   
 

Notwithstanding his jobs during his initial months in Pakistan, Babar spent the majority of 
his time working for ALM-Pakistan whose primary goal at the time was the overthrow of the 
Pakistan Government.  Babar worked directly with Sajeel Shahid, the head of ALM-Pakistan, as 
he (Babar) continued to search for opportunities to support the Afghan jihad.   
 

During this period, Babar participated in two different sets of discussions regarding plots to 
assassinate the President of Pakistan.  During the first of these discussions, machine guns and 
grenades were obtained by others and Babar buried them for later use.  Neither set of discussions 
advanced past the planning stage.   
 

At this time, Babar also participated in discussions about bombing the French embassy in 
Pakistan, as well as an English library and cultural center in Pakistan; however, these discussions 
also did not advance beyond the planning stage.    
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As part of his efforts to raise money in support of jihadist activities in Pakistan, Babar 

traveled to London in December 2002.   During that trip, Babar met Omar Khyam, a known 
U.K.-based jihad supporter, at a lecture, and asked Khyam for money for jihad; however, Khyam 
refused to give Babar any money at that time.   
 

After a one-month stay in London, Babar returned to Pakistan.  In early 2003, Babar 
attended a meeting of al Qaeda supporters in Islamabad and saw Khyam again.  During that 
meeting, another al Qaeda supporter, Salahuddin Amin, a/k/a "Khalid," discussed the different 
types of training he could arrange for members of the group.  Approximately one month later, 
Babar met with Khyam again in Pakistan, and Khyam discussed for the first time with Babar the 
fact that he worked for Abd al Hadi al Iraqi ("Hadi al Iraqi").  According to Babar, Khyam told 
him that Hadi al Iraqi was the third in command within al Qaeda behind Osama bin Laden and 
Ayman al Zawahri and the senior commander of al Qaeda's fighters in Afghanistan and Pakistan. 
  

Shortly after this meeting with Khyam, Babar returned to London to meet with al Qaeda 
supporters based there.  During this visit, he met with Khyam again at a hotel outside the city.  
During this meeting, Khyam introduced Babar to his brother and told Babar that he was in England 
to buy equipment to send back to Pakistan for a training camp he was setting up.  After 
approximately one month in England, Babar returned to Pakistan. 
 

In May 2003, Khyam contacted Babar in Pakistan, and asked Babar if he could live in the 
guest quarters of Babar's house in Lahore.  Babar agreed, and in June 2003, Khyam and a friend of 
his, Anthony Garcia, moved in with Babar.  At this time, Khyam asked Babar if he could arrange 
a training camp for him and his associates to conduct physical training and weapons training.  
 

After Khyam moved into the guest quarters at Babar's residence in Pakistan, Khyam told 
Babar that he wanted to bomb soft targets, including trains and nightclubs, in England.  Khyam 
also spoke in positive terms about a recent suicide bombing at a restaurant in Israel.  In response, 
Babar said that more needed to be done.  This conversation was the first of several that Khyam 
and Babar had about potential targets for detonating a bomb, though Babar was never aware of any 
specific targets identified by Khyam and the other members of the plot.  
   

As part of the conversations about the bomb plot in England, Khyam asked Babar to 
transport detonators in radios from Pakistan to Khyam in Belgium who would then transport them 
to England.  In furtherance of this plan, Khyam gave Babar several detonators.  Khyam also sent 
Babar approximately 230,000 Pakistani rupees (approximately $2700) via a wire transfer and told 
Babar that some of the money was for expenses related to Babar's transport of the detonators.  
Babar never bought any additional aluminum powder and never brought any detonators to 
England. Babar and Khyam also discussed possibly targeting the U.K., Spain and France; Babar 
suggested hitting multiple targets either simultaneously or seriatim.       
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When Khyam was staying in Babar's house in Lahore, Khyam had a black grocery bag 
filled with what Khyam said was ricin.  Ricin is a severely toxic protein that has been used as an 
agent of chemical and biological warfare in the past.  When Khyam left Pakistan in September 
2003, he left the ricin in Babar's house; Babar stated that he later disposed of it. 
 

In July 2003, Babar arranged a three-week training camp in a remote region of Pakistan 
where Khyam and about ten other young men received training on various types of weapons.  
Babar charged Khyam 4,000 British pounds for setting up the facility.  Babar also coordinated the 
rental of a private bus to transport the individuals to and from the camp near Peshawar.  The 
training lasted for the entire month.  At the camp, the attendees received training in basic military 
skills, as well as the use of explosives and weapons.  Babar only attended the last few days of the 
camp but during that time, he saw Khyam detonate a one pound ammonium nitrate bomb.  In 
addition, according to Babar, during the stay at the camp, Khyam was "feeling people out" 
regarding their interest in martyrdom for the bomb operation in England. 
 

During the training camp, Babar provided a video camera which was used to tape the 
participants, who wore scarves to cover their faces, as they shot at targets and chanted about jihad.  
According to Babar, Khyam wanted to make the videotape to distribute to associates in the U.K.       
 

After returning from the camp, at Khyam's suggestion, Khyam and Babar together bought 
different types of substances for use in making bombs, including aluminum powder, ammonium 
nitrate and urea.  They stored the substances in a closet in Babar's residence in Lahore.  Around 
that time, Khyam and Babar constructed a bomb using a jar from Babar's kitchen and then 
detonated it in the backyard of Babar's residence. 
  

Khyam returned to London in September 2003.  He brought some of the aluminum 
powder he and Babar had bought with him.  He also asked Babar to bring additional aluminum 
powder with him on his next trip to England, and later sent Babar several hundred British pounds 
to pay for Babar's airfare and for the additional aluminum powder.  Babar never brought any 
aluminum powder to England.  
 

In October 2003, Khyam and Amin, a known al Qaeda supporter, asked Babar to send gear 
to Hadi al Iraqi that Khyam had left behind in Pakistan with Amin.  Babar met with Amin to 
receive the gear and Amin confirmed to Babar that he also worked for Hadi al Iraqi.  After 
receiving the gear from Amin, Babar sent it to Hadi al Iraqi who was based in North Waziristan in 
the border region between Afghanistan and Pakistan. 
 

Also in October 2003, Babar traveled to Islamabad to meet with Momin Khawaja.  
Khawaja, a Canadian resident, was part of the group led by Khyam plotting to bomb soft targets in 
England.  During this trip, they met with Amin.  Khawaja was a computer programmer in 
Canada and they discussed the possible use of remote devices, i.e., devices that could detonate 
explosives from a distance.  Khawaja also told them that he was working on creating a model 
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airplane that could carry explosives and could be navigated by a GPS system.  During this 
meeting, Khawaja gave Amin 1,000 to 1,500 British pounds to give to Abu Munthir, a known al 
Qaeda leader. 
 

In early January 2004, Babar arranged for another individual who knew Hadi al-Iraqi to 
introduce him (Babar) to the senior al Qaeda commander.  During the first meeting at a mosque in 
North Waziristan, Pakistan, Hadi confirmed that he had received the gear that Babar had sent him 
a few months earlier, specifically boots, sleeping bags, and clothing, which Babar had received 
from Amin.  In addition, Babar and another individual gave Hadi al Iraqi 10,000 Pakistani rupees 
to support jihad activities.   
 

Approximately one week later, Babar traveled to meet with Hadi al Iraqi again.  During 
this meeting, Hadi al Iraqi asked Babar to provide him with materials in support of al Qaeda's jihad 
activities in Afghanistan.  Specifically, Hadi al Iraqi asked Babar to provide him with money and 
gear, namely, ponchos, shoes, socks, and sleeping bags.  Babar agreed to this request. 
 

In January 2004, Babar traveled again to London in an effort to resolve a dispute among al 
Qaeda supporters about who was actually working for Hadi al Iraqi.  Shortly after Babar arrived 
in London, he and Khyam met in Khyam's car.  During this meeting, Khyam asked Babar, "Are 
you with us?"  Babar understood Khyam to be asking whether Babar planned to be part of the 
bomb plot.  In response, Babar indicated to Khyam that he planned to work on his own. 
 

During the same visit, Babar stayed with Syed Hashmi, his friend whom he had met 
through ALM-New York in 2000, and used Hashmi's cellphone to contact Khyam and other al 
Qaeda supporters.  Babar also introduced Hashmi to Khyam and Khyam's brother.  Babar and 
Hashmi also attended several meetings with al Qaeda supporters about the need to support Hadi al 
Iraqi.   
 

During his nearly two-week stay with Hashmi in London, Babar collected two to three 
garbage bags full of gear from other al Qaeda supporters in London, which he stored in Hashmi's 
bedroom with Hashmi's knowledge.  The gear included ponchos, waterproof socks and raincoats.  
Babar collected this gear in order to deliver it to Hadi al-Iraqi when he returned to Pakistan.  
When he left Hashmi's apartment in early February 2004, he took some of it, as well as additional 
gear he received from Tanveer Ali, another London-based al Qaeda supporter, with him on the 
plane back to Pakistan.  Babar left the remainder of the gear from Hashmi's apartment with Ali for 
Ali to bring to Pakistan the following week.   
 

In February 2004, after he returned from the U.K., Babar again traveled to meet with Hadi 
al-Iraqi for the third time.  During this trip, Babar provided Hadi with the ponchos, waterproof 
socks, and raincoats that he had received from Tanveer Ali in the U.K.  One of the individuals 
who accompanied Babar on the trip, Ansar Butt, was one of the London-based al Qaeda supporters 
who had asked Babar for an introduction to Hadi al-Iraqi.  During the meeting, Butt gave Hadi 
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2,000 British pounds.  Babar met alone with Hadi for 15 minutes during this trip.  During this 
private meeting, he showed Hadi all of the gear that he had brought and also discussed activities in 
Afghanistan.  
 

On or about February 21, 2004, Babar made his final trip to meet with Hadi.  Babar 
traveled with Tanveer Ali who had arrived from England.  Babar and Ali gave Hadi more 
ponchos, waterproof socks, sleeping bags, one set of night vision goggles and one set of binoculars 
with night vision capability.  Babar told Hadi that he was going to the U.K. for some period of 
time but that he would continue to raise money and bring similar items to Hadi in the future.  Ali 
did not return with Babar from South Waziristan; he told Babar that he intended to stay and fight 
jihad with Hadi for one year.   
     

In early March 2004, Babar returned to New York to live with his parents in Queens.  
Babar planned to save money working as a taxi cab driver and return to Pakistan to live with his 
wife and daughter.  There is no evidence that Babar returned to the United States in furtherance of 
any terrorist activity. 
 

On March 30, 2004, as part of a English investigation known as Operation Crevice, Omar 
Khyam and others were arrested in England for their participation in a plot to detonate fertilizer 
bombs in various locations across England, including a shopping center and a nightclub.  The 
thirteen-month trial revealed that, over the course of at least five months, the group planned to 
make an improvised explosive device from ammonium nitrate fertilizer, which they intended to 
mix with aluminum powder, the necessary fuel for the detonation of the fertilizer.  They also 
discussed using a remotely operated detonation system to detonate the bomb.  In November 2003, 
in furtherance of the plot, the conspirators bought 600 kilograms (approximately 1,300 pounds) of 
fertilizer at a wholesale agricultural company in rural England, and rented a storage unit to secure 
the 600 kilogram bag of fertilizer.  
 

On April 6, 2004, FBI agents approached Babar on the street after he walked out of his 
parents' house in Queens.  The FBI agents informed Babar that they wanted to speak to him and 
Babar voluntarily agreed to accompany them to a hotel room in Manhattan.  Once they arrived at 
the hotel, Babar was advised of his Miranda rights.  Babar waived his Miranda rights orally and 
in writing.  At the conclusion of the first interview by the FBI agents on April 6, 2004, the agents 
informed Babar that they wanted to continue to speak with him.  Babar voluntarily agreed to stay 
in the hotel room and continue the interview the next day.  The FBI agents continued to interview 
Babar from April 7, 2004, through April 10, 2004.  
 

On April 10, 2004, at the conclusion of five days of voluntary interviews, Babar was 
arrested on a material witness warrant and taken into custody by the FBI.  On April 12, 2004, 
Babar was appointed counsel, presented before District Judge Leonard B. Sand, and ordered 
detained. 
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On June 3, 2004, after nearly two months of proffering, Babar pled guilty to a five-count 
Information before this Court, in which he was charged with four counts of providing and 
conspiring to provide material support to a foreign terrorist organization, namely al Qaeda, and to 
terrorist activity, in violation of 18 U.S.C. §§ 2339B and 2339A, and one count of making a 
contribution of funds, goods and services to, and for the benefit of, al Qaeda, in violation of 50 
U.S.C. § 1705(b).  Following his plea, Babar remained detained until December 18, 2008, when 
he was released on bail.  Accordingly, to date, Babar has served approximately four years and 
eights months in prison in connection with the offenses to which he pled guilty. 
     
 Babar’s Other Criminal Conduct 
 

Aside from the terrorism-related offenses to which Babar pled guilty in this case, Babar’s 
other documented criminal conduct is limited to a New York State conviction for driving without 
proof of insurance for which he was fined $75.  (See PSR §§ 64-65.)  Babar has also admitted 
that he knowingly overcharged customers while working as a parking valet in New York in the late 
1990s. 
 

Babar’s Guidelines Range   
 

The Government agrees with the Probation Office’s calculation of Babar’s sentencing 
range under the United States Sentencing Guidelines.  Based on his plea to the five terrorism 
charges in Information 04 Cr. 528 (VM), Babar’s base offense level is 26.  Because the offenses 
involved the provision of funds and other material support or resources with the intent, knowledge 
or reason to believe they would be used to commit or assist in the commission of a violent act, a 
two-level increase is warranted.  In addition, because the offenses are felonies that involved or 
were intended to promote a federal crime of terrorism, a twelve-level increase is warranted.  After 
reducing the offense level three levels for acceptance of responsibility, Babar’s total offense level 
is 37.  Accordingly, given that he falls within Criminal History Category I, Babar’s applicable 
Guidelines range is 30 years to life imprisonment.  The statutory maximum sentence for Counts 1 
through 5, however, is 70 years’ imprisonment.  Accordingly, absent cooperation, Babar would 
be facing a Guidelines range of 30 to 70 years’ imprisonment. 
 
 Babar’s Cooperation and Assistance 
 

Over the last six and a half years, the level of assistance provided by Babar to both the U.S. 
Government and foreign governments has been more than substantial; it has been extraordinary.  
As described in more detail below, Babar  testified as a government witness in four terrorism 
trials overseas; was prepared to testify in a fifth terrorism trial in this District earlier this year; and 
met with authorities from the U.S. government and foreign governments on nearly 100 occasions 
in total during which he provided information about organizations and individuals engaged in 
terrorist activities in various parts of the world.   
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Babar attended his first proffer session with the Government on April 6, 2004, after he was 
approached on the street by representatives of the Joint Terrorism Task Force (“JTTF”).  Babar 
agreed to go with the JTTF agents to a local hotel.  Over the course of the following five days, 
Babar agreed to waive his Miranda rights and his right to speedy presentment as he answered the 
agents’ questions about his prior conduct and the conduct of others.  During these initial proffers, 
while generally forthright and credible, Babar was not entirely forthcoming regarding his 
knowledge of senior al Qaeda commander Hadi al Iraqi due to his concern that his contacts with 
Hadi al Iraqi would increase his criminal exposure.  However, within a matter of days and before 
he was placed under arrest on April 10, 2004, Babar admitted that he had been withholding 
information on Hadi al Iraqi and provided the agents with a full accounting of his visits with Hadi 
al Iraqi.  Other than that single instance, over the last six and a half years, the Government has 
found that Babar was always completely truthful about his criminal conduct and the criminal 
activities of others.  Babar’s memory has always been precise and detail-oriented, and the 
information he provided was regularly consistent with and corroborated by other evidence 
gathered by the U.S. and foreign governments.      
 

During Babar’s initial proffers, it quickly became apparent that his information was of 
significant value for not only U.S. law enforcement and intelligence agencies but also foreign 
authorities, including England and Canada.  As a result, Babar’s information was regularly 
disseminated by the FBI through standard law enforcement and 
intelligence channels.  In fact, Babar’s information was so credited 
and valued by authorities in England and Canada that he ultimately 
entered into the equivalent of cooperation agreements with each of 
those two countries.  And it was pursuant to these agreements that Babar testified as 
a critical prosecution witness in three terrorism trials in England and one terrorism trial in Canada.    
 

Babar’s assistance was extremely useful to the Government in a number of ways.  
Preliminarily, Babar truthfully revealed his own criminal activities, including his organization of a 
month-long terrorist training camp in rural Pakistan in the summer of 2003, his efforts to assist 
several extremist groups in England with ties to al Qaeda, and his direct financial and material 
support of al Qaeda’s military commander for Afghanistan and Pakistan at the time.  Some of this 
information was not previously known to the Government and was not available through other 
sources. 
 

More importantly, however, Babar provided valuable assistance in the successful 
prosecution and conviction of many others who engaged in serious terrorism activity, including 
Omar Khyam and his group in England, Momin Khawaja in Canada, and Syed Hashmi here in 
New York. 
 

First, in the spring of 2006, Babar was flown to England to testify at the trial of Omar 
Khyam and others pursuant to his cooperation agreement with the English government.  As 
referenced above, in March 2004, Omar Khyam and seventeen others, including Khyam's brother, 
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were arrested for their role in a plot to detonate fertilizer bombs in various locations across 
England, including a shopping center and a nightclub.  Over the course of at least five months, the 
group planned to make an improvised explosive device from ammonium nitrate fertilizer and 
aluminum powder.  They also discussed using a remotely operated detonation system to detonate 
the bomb.  In furtherance of the plot, the conspirators bought 600 kilograms (approximately 1,300 
pounds) of fertilizer, and were recorded discussing the distance needed for the remote detonation 
system and the use of a cellphone as a transmitter for the detonator.  
  

Prior to trial, Babar met with English authorities on numerous occasions in order to draft 
his written statement, which was filed with the court in England in advance of trial and formed the 
basis of his trial testimony.  The final version of Babar’s witness statement for this trial numbered 
47 pages.  During the trial, Babar testified as the prosecution’s lead witness and was on the stand 
for 15 days.  In April 2007, after a trial and jury deliberations that spanned 13 months, Khyam and 
four other members of the plot were convicted of various terrorism offenses and all were sentenced 
to life imprisonment.  At the time, this case was considered by many in England to be the most 
significant terrorism prosecution in the country’s history. 
 

According to English authorities, Babar was not only a credible witness at this trial but 
information provided by Babar led to the investigation of a number of individuals engaged in 
extremist activity not previously known to them.  As a result, the English government has 
employed and continues to employ a variety of disruptive measures against these individuals, 
including imprisonment, to frustrate their activities. 
 

Second, in the summer of 2008, Babar was flown to Canada to testify at the trial of 
Mohammad Momin Khawaja.  As described above, Khawaja is a Canadian citizen who was 
charged for his role in the bomb plot in England led by Khyam.  As with the English prosecution, 
Babar met with representatives of the Canadian government prior to this trial to prepare his 
testimony and he was again a critical witness for the prosecution.  According to the Canadian 
government, Babar was “cooperative” and the information he provided “greatly assisted” them in 
their investigation.  Babar was on the stand for four days.  Khawaja was later convicted of 
various terrorism offenses, and in March 2009, he was sentenced to 10 and a half years’ 
imprisonment.       
 

Third, in April 2008, Babar testified via video-link in the English prosecution of 
Mohammed Shakil, Waheed Ali and Sadeer Saleem, three individuals charged with participating 
in the July 2005 London bus and train bombings that killed 52 people.  In preparation for his 
testimony, Babar again met with English authorities on multiple occasions and assisted in the 
drafting of multiple witness statements that were filed with the court.  While Babar did not 
provide testimony about the bomb plot itself, he offered important background information about 
certain of the defendants and their links to terrorist training camps and to terrorist activities.  
Babar was on the stand for two days.  The trial ended in a hung jury, and a retrial was conducted in 
January 2009.   
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At the retrial, Babar once again testified via video-link for two days.  After three months, 

the jury acquitted the three defendants of all charges relating to the July 7, 2005, bombings but 
convicted two of the defendants – Shakil and Ali – on charges relating to their plans to attend a 
terrorist training camp.  Both Shakil and Ali were sentenced to 7 years’ imprisonment.          

Fourth, Babar was instrumental in securing the guilty plea of Syed Hashmi in this District 
to one count of conspiracy to provide material support to al Qaeda.  As described above, Babar 
met Hashmi in 2000 through their mutual membership in ALM’s New York chapter.  They 
quickly became close friends as they shared similar views on jihad, al Qaeda and U.S. foreign 
policy.  Four years later, after Babar had moved to Pakistan and Hashmi had moved to London, 
Babar stayed with Hashmi for approximately two weeks while he met with al Qaeda supporters 
there to discuss how they could support Hadi al Iraqi and his troops who were fighting Coalition 
forces in Afghanistan.   During Babar’s stay, Hashmi accompanied Babar to meetings with 
fellow al Qaeda supporters, allowed Babar to store gear at his apartment with the knowledge that it 
was destined for Hadi al Iraqi and his troops, and gave Babar several hundred dollars in cash for an 
airline ticket back to Pakistan so that Babar could provide the gear to Hadi al Iraqi.        
 

Babar was the central witness (and only cooperating witness) in the Government’s case 
against Hashmi, and thus it is clear that Hashmi pled guilty prior to trial with the knowledge that 
Babar would testify against him if he did not plead.  The Government would have relied on 
Babar’s testimony to explain his friendship with Hashmi, his private conversations with Hashmi 
about their mutual support of jihad and al Qaeda, and the details of Hashmi’s involvement with 
other al Qaeda supporters in London and his participation in the provision of material support to 
Hadi al Iraqi, al Qaeda’s military commander in Afghanistan and Pakistan.    
 

Hashmi pled guilty before the Honorable Loretta A. Preska on April 27, 2010, and on June 
10, 2010, he was sentenced to 180 months’ imprisonment.  Because Hashmi did not plead guilty 
until literally the eve of trial, the Government — and hence Babar — went through full pretrial 
preparations.  Babar met with the Government numerous times, often for hours, to prepare for his 
trial testimony.  He reviewed relevant emails and photographs, described in detail the interactions 
and conversations he had with Hashmi, Hadi al Iraqi and other relevant co-conspirators, and 
reviewed the extensive quantity of 3500 material that had been generated as a result of his prior 
testimony and interviews.  Throughout the extended pre-trial period (the trial date was adjourned 
four times), Babar was cooperative and always did what was asked of him.  At no point did any 
Government attorney or agent believe that Babar was not being truthful in the information he 
provided. 
 

Finally, in addition to the trial testimony he provided in England and Canada and the 
testimony he was prepared to provide in this District, Babar supplied the Government and foreign 
governments with a wealth of credible information about terrorist organizations, including al 
Qaeda, and terrorist activity, including the London bomb plot.  Some of this information was 
relevant to ongoing terrorism investigations both in the United States and abroad and some of it led 
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to the initiation of new investigations.  Because Babar agreed to cooperate on the day he was first 
approached and because he was honest, detailed and consistent about his own conduct from 
virtually the beginning of his proffers, the Government felt comfortable trusting Babar’s 
information at a very early stage.  Foreign governments, in turn, came to rely on his insider’s 
perspective as well, and Babar became a valued government resource for certain terrorism-related 
matters.1 
 

Conclusion 
 

In sum, it is the Government’s view that Mohammed Junaid Babar 
has contributed substantially and materially to the successful 
prosecution of the individuals named above.  Accordingly, assuming 
that Babar continues to comply with the terms of his cooperation 
agreement and commits no additional crimes before sentencing, the 
Government intends to move at sentencing, pursuant to Section 5K1.1 
of the Sentencing Guidelines and Title 18, United States Code, 
Section 3553(e), that the Court sentence Babar in light of the factors 
set forth in Section 5K1.1(a)(1)-(5) of the Guidelines.  Because of 
the sensitive nature of this application, the Government further 
respectfully requests that this letter be filed under seal. 
 
 

Respectfully submitted, 
 
PREET BHARARA 
UNITED STATES ATTORNEY 
SOUTHERN DISTRICT OF NEW YORK 

 
 

By: /s/ Brendan R. McGuire           
BRENDAN R. MCGUIRE 

                                                 
1 Although the majority of the individuals against whom Babar could reasonably be 

expected to testify have been convicted and sentenced or are beyond the Government’s 
jurisdictional reach, some individuals remain unapprehended or are not presently in a position to 
be criminally prosecuted.  Should certain of those individuals be arrested or become available for 
prosecution, the Government may need to call Babar as a witness.  For this reason, the 
Government respectfully requests that the Court make it a specific condition of any term of 
supervised release that may be imposed on Babar that he continue to cooperate with the 
Government, pursuant to the terms of his cooperation agreement, for the duration of any such 
period of supervision. 
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Assistant United States Attorney 
Telephone: (212) 637-2220 

 
cc: Daniel Ollen, Esq. 

U.S. Probation Officer Ross Kapitansky 
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UNITED STATES DISTRICT COlTRT C) F; ,. I 

SOUTHERN District of NEW YORK 

UNITED STATES OF AMERICA JUDGMENT IN A CRIMINAL CASE 
V. 

MOHAMMED JUNAID BABAR Case Number: 
04-CR-528 (VM) 

USMNumber: 52190-054 

Daniel Ollen 
Defendant's Attorney 

THE DEFENDANT: 

X pleaded guilty to count(s) One through Five of Information Number 04 CR 528 

pleaded nolo contendere to count(s) 
which was accepted by the court. 

D was found guilty on count(s) 
after a plea of not guilty. 


The defendant is adjudicated guilty of these offenses: 


Title & Section Nature of Offense Offense Ended Count 
18 U.S.C. §§ 2339A, Conspiracy to Provide Material Support or Resources March 2004 One and Three 
2339B,3238 to a Foreign Terrorist Organization 

Providing and Attempting to Provide Material 
18 U.S.c. §§ 2339B, 2, and 
3238 

Support or Resources to a Foreign Terrorist 

Organization 
March 2004 Two and Four 

Making or Receiving a Contribution of Funds, 
50 U.S.c. § 1705(b), 31 Goods, or Services to, and for the Benefit of, AI 
CFR 595.204 and 595.205 Qaeda March 2004 Five 

The defendant is sentenced as provided in pages 2 through __-__ of this judgment The sentence is imposed pursuant to 
the Sentencing Reform Act of 1984. 

The defendant has been found not guilty on count(s) 

DCount(s) 0 is 0 
are dismissed on the motion of the United States 

o Underlying lndictment(s) 0 is 0 are dismissed on the motion of the United States. 

D Motion(s) is D are denied as moot. 

It is ordered that the defendant must notifY the United States attorney for this district within 30 days of any change ofname, residence, 
or mailing address until all fines, restitution, costs, and special assessments imposed by this judgment are fully paid. Ifordered to pay restitution, 
the defenaantmijst n~~i!ytne cgurt and,United States attorney of material changes in economic circumstances . 

./.·Slgnat~ 

,~f . 

Name and Title of Judge: Hon. Judge Victor Marrero. U.SD.l 

Date: December 10,2010 

Case 1:04-cr-00528-VM   Document 31    Filed 01/04/11   Page 1 of 6
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of -:::..6___Judgment- Page _.:.2_ 

DEFENDANT: MOHAMMED JUNAID BABAR 
CASE NUMBER: OLI a SZ0 (VM) . 

IMPRISONMENT 

The defendant is hereby committed to the custody of the United States Bureau of Prisons to be imprisoned for a 
total term of: 

Time Served 

o The court makes the following recommendations to the Bureau of Prisons: 

o The defendant is remanded to the custody of the United States Marshal. 

The defendant shall surrender to the United States Marshal for this district: 


_________ 0 a.m. o p.m. on
o at 

o as notified by the United States Marshal. 

o The defendant shall surrender for service of sentence at the institution designated by the Bureau of Prisons: 

before 2 p.m. on 

o as notified by the United States MarshaL 

o as notified by the Probation or Pretrial Services Office. 

RETURN 

I have executed this judgment as follows: 

toDefendant delivered on 


a'--_______________ , with a certified copy of this judgment. 


UNITED STATES MARSHAL 

By _______~~~~==~~~~~~-------
DEPUTY UNITED STATES MARSHAL 

Case 1:04-cr-00528-VM   Document 31    Filed 01/04/11   Page 2 of 6
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AO 245B (Rev. 06/05) Judgment in a Criminal Case 
Sheet 3 - Supervised Release 

Judgment-Page _ ....3_ of 
DEFENDANT: MOHAMMED JUNAID BABAR 
CASE NUMBER: 04-CR-S28 (VM) 


SUPERVISED RELEASE 

Upon release from imprisonment, the defendant shall be on supervised release for a term of: 

Ten Years, with the option to apply for termination of supervision after five years. 

The defendant must report to the probation office in the district to which the defendant is released within 72 hours of release from the 
custody of the Bureau ofPnsons. 


The defendant shall not commit another federal, state or local crime. 


The defendant shall not unlawfully possess a controlled substance. The defendant shall refrain from any unlawful use of a controlled 

substance. The defendant shall submit to one drug test within 15 days of release from imprisonment ana at least two periodic drug tests 

thereafter, as determined by the court. 


X The above drug testing condition is suspended, based on the court's determination that the defendant poses a low risk of 
future substance abuse. (Check, if applicable.) 

X The defendant shall not possess a firearm, ammunition, destructive device, or any other dangerous weapon. (Check, if applicable.) 

X The defendant shall cooperate in the collection of DNA as directed by the probation officer. (Check, if applicable.) 

o 	 The defendant shall register with the state sex offender registration agency in the state where the defendant resides, works, or is a 
student, as directed by the probation officer. (Check, if applicable.) 

The defendant shall participate in an approved program for domestic violence. (Check, if applicable.) 

If this judgment imposes a fine or restitution, it is a condition of supervised release that the defendant pay in accordance with the 
Schedule of Payments slieet of this judgment. 

The defendant must comply with the standard conditions that have been adopted by this court as well as with any additional conditions 
on the attached page. 

STANDARD CONDITIONS OF SUPERVISION 

I) the defendant shall not leave the judicial district without the permission of the court or probation officer; 


2) the defendant shall report to the probation officer and shall submit a truthful and complete written report within the first five days of 

each month; 

3) the defendant shall answer truthfully all inquiries by the probation officer and follow the instructions of the probation officer; 

4) the defendant shall support his or her dependents and meet other family responsibilities; 

5) the defendant shall work regularly at a lawful occupation, unless excused by the probation officer for schooling, training, or other 
acceptable reasons; 

6) the defendant shall notify the probation officer at least ten days prior to any change in residence or employment; 

7) the defendant shall refrain from excessive use of alcohol and shall not purchase, possess, use, distribute, or administer any 
controlled substance or any paraphernalia related to any controlled substances, except as prescribed by a physician; 

8) the defendant shall not frequent places where controlled substances are illegally sold, used, distributed, or administered; 

9) the defendant shall not associate with any p'ersons engaged in criminal activity and shall not associate with any person convicted of a 
felony, unless granted permission to do so by the probation officer; 

10) the defendant shall permit a probation officer to visit him or her at any time at home or elsewhere and shall permit confiscation of any
contraband observed in plain view of the probation officer; 

11 ) the defendant shall notify the probation officer within seventy-two hours ofbeing arrested or questioned by a law enforcement officer; 

12) the defendant shall not enter into any agreement to act as an informer or a special agent of a law enforcement agency without the 
permission ofthe court; and 

13) as directed by the probation officer, the defendant shall notify third parties of risks that may be occasioned by the defendant's criminal 
record or £ersonal history or characteristics and shall permit the probation officer to make such notifications and to confirm the 
defendant s compliance with such notification requirement. 

Case 1:04-cr-00528-VM   Document 31    Filed 01/04/11   Page 3 of 6



6 

AO'245B {Rev. 06/05) Judgment in a Criminal Case 
Sheet 3A - Supervised Release 

Judgment-Page 4 of 

DEFENDANT: MOHAMMED JUNAID BABAR 
CASE NUMBER: 04-CR-S28 (VM) 

ADDITIONAL SUPERVISED RELEASE TERMS 

(1) MR. BABAR SHALL CONTINUE TO COOPERATE WITH THE GOVERNMENT AS HE HAS BEEN 
THROUGHOUT THE PERIOD OF HIS SUPERVISED RELEASE. 

Case 1:04-cr-00528-VM   Document 31    Filed 01/04/11   Page 4 of 6
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AO 245B (Rev. 06/05) Judgment in a Criminal Case 
Sheet 5 Criminal Monetary Penalties 

Judgment - Page _..:.5__ of
DEFENDANT: MOHAMMED JUNAID BABAR 
CASE NUMBER: 04-CR-S28 (VM) 

CRIMINAL MONETARY PENALTIES 

The defendant must pay the total criminal monetary penalties under the schedule of payments on Sheet 6. 

Assessment Fine 	 Restitution 
TOTALS $ 500.00 $0 	 $ 0 

o The determination of restitution is deferred until . An Amended judgment in a Criminal Case (AD 245C) will be 
entered 


after such determination. 


o The defendant must make restitution (including community restitution) to the following payees in the amount listed below. 

(fthe defendant makes a partial payment, each payee shall receive an approximately proportioned payment, unless specified otherwise in 
the priority or~er or perc~ntage payment column below. However, pursuant to 18 U.S.c. § 3664(1), all nonfederal victims must be paid 
before the Untted States IS paId. 

Name of Payee Total Loss* Restitution Ordered Priority or Percentage 

TOTALS 	 $ $0.00 $____________~$O~.O~O~ 

o 	 Restitution amount ordered pursuant to plea agreement $ __________ 

o 	 The defendant must pay interest on restitution and a fine of more than $2,500, unless the restitution or fine is paid in full before the 
fifteenth day after the date of the judgment, pursuant to 18 U.S.c. § 3612(f). All of the payment options on Sheet 6 may be subject 
to penalties for delinquency and default, pursuant to 18 U.S.c. § 3612(g). 

o 	 The court determined that the defendant does not have the ability to pay interest and it is ordered that: 

o the interest requirement is waived for the o fine 0 restitution. 

o the interest requirement for the fine 0 restitution is modified as follows: 
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Judgment - Page .....:::.,6__ of --",-6___ 
DEFENDANT: MOHAMMED JUNAID BABAR 
CASE NUMBER: 04-CR-528 (VM) 

SCHEDULE OF PAYMENTS 

Having assessed the defendant's ability to pay, payment of the total criminal monetary penalties are due as follows: 

A X Lump sum payment of$ 100.00 due immediately, balance due 

0 not later than , or 
0 in accordance 0 C, 0 D, 0 E, or o F below; or 

B 0 	 Payment to begin immediately (may be combined with DC ODor, , OF below); or 

c 0 Payment in equal (e.g., weekly, monthly, quarterly) installments of $ over a period of 
_____ (e.g., months or years), to commence (e.g., 30 or 60 days) after the date of this judgment; or 

D 0 Payment in equal (e.g., weekly, monthly, quarterly) installments of $ over a period of 
(e.g., months or years), to commence (e.g., 30 or 60 days) after release from imprisonment to a 

term of supervision; or 

E 0 	 Payment during the term of supervised release will commence within (e.g., 30 or 60 days) after release from 
imprisonment. The court will set the payment plan based on an assessment of the defendant's ability to pay at that time; or 

F 0 	 Special instructions regarding the payment of criminal monetary penalties: 

Unless the court has expressly ordered otherwise, ifthis judgment imposes imprisonment, payment ofcriminal monetary penalties is due during 
imprisonment. All criminal monetary penalties, except those payments made throug/i the Federal Bureau of Prisons' Inmate Financial 
Responsibility Program, are made to the clerk of the court. 

The defendant shall receive credit for all payments previously made toward any criminal monetary penalties imposed. 

o Joint and Several 

Defendant and Co-Defendant Names and Case Numbers (including defendant number), Total Amount, Joint and Several Amount, 
and corresponding payee, if appropriate. 

o The defendant shall pay the cost of prosecution. 

o The defendant shall pay the following court cost(s): 

o The defendant shall forfeit the defendant's interest in the following property to the United States: 

Payments shall be applied in the following order: (I) assessment, (2) restitution principal, (3) restitution interest, (4) fine principal, 
(5) fine interest, (6) community restitution, (7) penalties, and (8) costs, including cost of prosecution and court costs. 
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